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[00:00:00] 

[00:04:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Informuję Państwa Radnych, iż na stoliku protokolanta, 

pani Katarzyny Anchimowicz, złożony jest protokół obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy 

Gródek. Przypominam, iż w trakcie dzisiejszej sesji Państwo Radni możecie składać poprawki lub 

uzupełnienia do treści protokołu. Po czym protokół zostanie przyjęty i podpisany. Witam 

serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek, pana Wiesława Kuleszę Wójta Gminy, panią Lilię 

Waraksa Zastępcę Wójta Gminy, panią Martę Popławską Skarbnika Gminy, pana Romana 

Łozińskiego Sekretarza Gminy, pana Wojciecha Srockiego Radcę Prawnego, przedstawicieli 

instytucji publicznych działających na terenie gminy, panią Katarzynę Morawską przedstawiciela... 

komendanta placówki grani... zastępca, a no to, komendanta placówki granicznej straży w 

Bobrownikach. Pana Adama Kamińskiego prezesa LGD w Białymstoku. Kierowników... 

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, panią Magdalenę Łotysz Dyrektora 

Gminnego Centrum Kultury. Panią... Katarzynę Rogacz Kierownika Biblioteki Publicznej w Gródku, 

panią Jolantę Bójko Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, pana Mirosława Gryko 

Kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego, pracowników Urzędu Gminy, Sołtysów, witam 

serdecznie wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku 

obrad czterdziestej sesji Rady Gminy Gródek. Proponowany porządek obrad Państwo Radni 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Odczytam zatem porządek obrad czterdziestej sesji 

Rady Gminy Gródek. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. Punkt 

drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie 

międzysesyjnym. Punkt czwarty, podsumowanie współdziałania LGD Puszcza Knyszyńska z 

gminą Gródek. Punkt piąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – 

dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 
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dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt szósty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt siódmy, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Gródek. Punkt ósmy, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. Punkt dziewiąty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości. Punkt 

dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do 

zasobu gminy Gródek. Punkt jedenasty, rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

prowadzonych przez gminę Gródek. Punkt dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na 

dofinansowanie działalności Warsztatów terapii zajęciowej w Nowej Woli. Punkt trzynasty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami 

pozarządowymi na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Punkt czternasty, informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych gminy Gródek w roku szkolnym dwa tysiące dwadzieścia jeden – 

dwa tysiące dwadzieścia dwa. Punkt piętnasty, informacja w sprawie oświadczeń majątkowych 

złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy stosownie do artykułu 24h Ustawy o 

samorządzie gminnym. Punkt szesnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Punkt siedemnasty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie utworzenia Związku powiatowo-gminnego Świsłocz. Punkt 

osiemnasty, pytania i wnioski Radnych. Punkt dziewiętnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt 

dwudziesty, przyjęcie protokołu obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt 

dwudziesty pierwszy, zamknięcie obrad. Kto z Państwa Radnych jest za proponowanym 

porządkiem obrad? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za porządkiem obrad 

opowiedziało się piętnastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad czterdziestej sesji Rady Gminy 

Gródek został ustalony. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do trzeciego punktu dzisiejszych 

obrad – sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo, 

panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:10:10] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo. Ostatnia sesja, na której uczestniczyliśmy to był dwudziesty września bieżącego roku. 

Były przyjmowane uchwały, które są realizowane na bieżąco i tak jak zwykle zaczynam od 

zarządzeń, które w tym czasie wydałem. Pierwsze to dotyczyło zmiany planu finansowego 

rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 otrzymanych w ramach Funduszu 

Rozwoju Inwestycji Lokalnej Gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. Kolejne 

zarządzenie dotyczy w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Gródku do prowadzenia postępowań w sprawach dotyczących wypłat dodatku dla gospodarstw 
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domowych. Kolejne to w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Gminy Gródek, 

czyli w tej poprzedniej sesji. W sprawie wyznaczenia pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gródku do prowadzenia postępowań w sprawach dotyczących wypłaty dodatku dla 

gospodarstw domowych. Kolejne to w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 

do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. W sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na 

dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie zmiany planu finansowego rachunku środków z 

Funduszu Pomocy, w sprawie ustalenia planu finansowego rachunku środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku węglowego. Kolejne zarządzenie to w sprawie 

sprostowania oczywistej pomyłki pisarskiej w zarządzeniu numer trzysta dwadzieścia cztery, 

łamane na, dwadzieścia dwa Wójta Gminy Gródek w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. W sprawie przeprowadzenia konsultacji 

projektu uchwały w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi 

na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok, w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży w trybie przetargu publicznego. W sprawie zmiany osoby 

odpowiedzialnej za utrzymanie kontaktu z podmiotami Krajowego Systemu Cyberbezpieczeństwa. 

W sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowań o udzielenie 

zamówienia publicznego pod nazwą „Odbiór odpadów komunalnych z nieruchomości położonych 

na terenie gminy Gródek, na których zamieszkują mieszkańcy oraz nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne będących obiektami użyteczności 

publicznej stanowiących własność gminy Gródek”. Kolejne zarządzenie to w sprawie ustalenia 

planu finansowego rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID na wypłatę dodatku 

dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła. W sprawie zmiany 

planu finansowego Urzędu Gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok obejmującego 

plan budżetu i jednostki. W sprawie zmiany zarządzenia w sprawie naboru na wolne stanowisko 

podinspektora w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie Gminy Gródek z powodu... omyłki. W 

zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji 

i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynęły dwa wnioski o zmianę 

wpisu, jeden wniosek o wpis działalności gospodarczej, dwa wnioski o zawieszenie działalności 

gospodarczej oraz jeden wniosek o wykreślenie działalności gospodarczej. Złożone wnioski 

zostały przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i przekazane za pośrednictwem 

platformy usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności 

Gospodarczej. W zakresie spraw inwestycyjnych, szanowni Państwo, wszczęto postępowania o 

udzielenie następujących zamówień publicznych w tym czasie. Po pierwsze, na odbiór odpadów 

komunalnych. Po drugie, termin otwarcia ofert... Nie po drugie, tylko termin otwarcia ofert 

zaplanowano na dwudziesty pierwszy listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa. Kolejne 

postępowanie dotyczy zakupu energii elektrycznej na potrzeby gminnych obiektów i oświetlenia 

ulicznego. Otwarcie ofert odbyło się w dniu dwudziestego czwartego października. Niestety nie 

wpłynęła żadna oferta, tak że nie będziemy mieli światła, nie będziemy mieli prądu. Na... Chyba, 

że coś się zmieni. Na przebudowę... Oczywiście będziemy podejmować działania w kierunku 

podpisania skutecznej umowy już bez procedury tej przetargowej. Na przebudowę ulic Pogodnej i 
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Słonecznej w Gródku. Otwarcie zaplanowano na trzydziestego pierwszego października dwa 

tysiące dwudziestego drugiego roku. W dniu... w dniach szósty – siódmy października gościliśmy 

delegację z Litwy, z miasta Pagegiai, z rejonu tauroskiego. W spotkaniu uczestniczył pan Vaidas 

Bendaravičius, wójt tamtejszej gminy oraz jego pracownicy. Spotkanie dotyczyło podjęcia 

współpracy w zakresie wspólnego ubiegania się o dofinansowanie ze środków programu Interreg 

Polska – Litwa. Chcielibyśmy podjąć współpracę w zakresie ochrony środowiska i turystyki. 

Pierwsze nabory mają pojawić się... z dzisiejszej informacji wynika, że niestety najwcześniej 

będzie to w miesiącu styczniu. I będziemy przygotowywać się do realizacji inwestycji związanej z 

dalszym zagospodarowaniem zalewu, tutaj ścieżkę edukacyjno-przyrodniczą, składającej się z 

trasy pieszo-rowerowej, promenady przy plaży, nowych boi, toalet, ławek, zadaszonych stołów, 

koszy na śmieci, nowego oświetlenia z instalacją fotowoltaiczną, monitoringu, a także chcemy 

tutaj wtrącić do tego projektu jeszcze skatepark. Być może, zobaczymy, jak to wyjdzie, bo mamy 

ograniczone środki w tym zakresie. Być może kort tenisowy. Ale to zastępczo, albo to albo to. 

[00:15:57] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zakończono realizację projektu pod nazwą „Remont 

świetlicy wiejskiej w Podozieranach” obejmujący wykonanie instalacji centralnego ogrzewania i 

zakup kotła na biomasę. Zadanie dofinansowane jest w pięćdziesięciu procentach ze środków 

budżetu województwa podlaskiego. Całkowita wartość wyniosła czterdzieści dziewięć tysięcy 

pięćset złotych. W ramach projektu wykonano instalację centralnego ogrzewania, zamontowano 

nowy kocioł na pelet i komin i grzejniki. Kocioł jest w pełni automatyczny, co pozwoli na 

utrzymanie stałej temperatury w pomieszczeniach. W dniu dwudziestego szóstego października 

podpisano umowę o dofinansowanie projektu pod nazwą „Stworzenie infrastruktury turystyczno-

rekreacyjnej na szlaku Gródeckich Drewnali”. Projekt swoim zakresem obejmuje budową trzech 

wiat integracyjnych w miejscowościach Radunin, Kołodno i Zubry. Całkowita wartość projektu 

opiewa na kwotę sto osiemdziesiąt osiem tysięcy siedemset trzydzieści pięć złotych trzydzieści 

pięć groszy. W tym dofinansowanie ze środków programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

dwa tysiące czternaście – dwadzieścia. Sto trzynaście tysięcy siedemset dwadzieścia dziewięć 

złotych. Trwają prace projektów dofinansowanych z Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład. Mam tu na uwadze poprawę efektywności energetycznej remizy OSP 

Gródek poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji. Prace postępują. Jeżeli chodzi o te 

zewnętrzne sprawy to wszystko... te zaplanowane, ta tak zwana termomodernizacja to jest 

wykonywana bez zarzutów, płynnie i ja myślę, że w terminie, a może i wcześniej zostanie to 

zakończone. Natomiast jeżeli chodzi o montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii 

na budynkach użyteczności publicznej w gminie Gródek to trwają przygotowania do instalacji tego 

rodzaju urządzeń, natomiast jeszcze tak jakby nie podjęto faktycznie... faktycznie realizacji tego. 

No i przebudowa drogi gminnej numer 105008 ulicy Pięknej, w Waliłach-Stacji w gminie. Tak jak 

wiemy, robimy ją na... podstawie tak zwanego programu „Zaprojektuj – wybuduj”. Teraz trwają te 

wszystkie prace przy... tak zwane projektowe, przygotowawcze w tym kierunku. I... jest po 

przetargu, jest określony wykonawca tej drogi, tak że w każdej chwili może, może to 
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przedsięwzięcie podjąć i rozpocząć. Na ukończeniu jest remont sali gimnastycznej w szkole 

podstawowej, który obejmuje swoim zakresem remont toalet na bloku sportowym oraz docieplenie 

dachu sali, części szatniowej. Zadanie zostanie sfinansowane z otrzymanych środków 

finansowych z wygranej w konkursie „Rosnąca odporność”. Prace budowlane trwają również w 

Gminnym Centrum Kultury. Tutaj jesteśmy świadkami, że też już jest bardzo zaawanso... są 

bardzo zaawansowane prace. Nieźle to wygląda, myślę, w porównaniu do tego, co mogliśmy 

obserwować parę miesięcy temu. Budynek zyskał nowe schody zewnętrzne, taras, podjazd dla 

niepełnosprawnych, odnowiono balkon. Położony też będzie nowy tynk w obrębie wejścia 

głównego. Zadanie jest dofinansowane ze środków budżetu województwa podlaskiego w kwocie 

czterysta tysięcy. Całość tam chyba wynosi około pięćset tysięcy. W dniu dwunastego 

października dwa tysiące dwadzieścia przekazałem jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Gródku nowe umundurowanie i wyposażenie, w skład którego weszło sześć kompletów ubrań 

specjalnych marki Rosenbauer, sześć par rękawic specjalnych, sześć hełmów bojowych marki 

Rosenbauer, dwie sztuki prądownic turbo, takich najnowszej generacji, z łamanym przegubem. 

Przekazanie nowego umundurowania i wyposażenia, które poprawi komfort i bezpieczeństwo 

ratowników podczas prowadzonych działań ratowniczo-gaśniczych, było możliwe dzięki 

pozyskaniu dofinansowania z budżetu województwa podlaskiego na zakup sprzętu ratowniczo-

gaśniczego i umundurowania z przeznaczeniem dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w 

dwutysięcznym dwudziestym drugim roku. Wartość projektu wyniosła trzydzieści osiem tysięcy 

sześćset dwadzieścia cztery złote czternaście groszy, w tym dofinansowanie w kwocie trzydzieści 

siedem... tysięcy. 

[00:20:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zakupiono blaszany taki domek narzędziowy, taki 

blaszaczek taki, na kwotę niecałe dwa tysiące, tysiąc osiemset dziewięćdziesiąt osiem do świetlicy 

wiejskiej w Słuszance w celu przechowywania stołów, ławek i takich rzeczy, które tam, jak to się 

mówi, można powiedzieć... nie ma pomieszczenia socjalnego tak jakby. W świetlicy odbywają się 

aktywne spotkania, tak jak można zauważyć, prowadzone przez Koło Gospodyń Wiejskich 

Alebabki. Zrealizowano zadanie współfinansowane z nadleśnictwem dotyczące remontu 

fragmentu drogi żwirowej od drogi krajowej do miejscowości Grzybowce. Położona na terenie 

gminy Gródek droga o długości tysiąc dwadzieścia pięć metrów bieżących, szerokości sześć 

metrów bieżących, położona na działce geodezyjnej numer osiemnaście, obręb ewidencyjny 

Grzybowce. W ramach prac remontowych wykonano profilowanie podbudowy i podsypanie 

pozyskanym kruszywem naturalnym w zagęszczeniu walcem samojezdnym. Całkowita wartość 

zadania to ponad sześćdziesiąty tysięcy sto czterdzieści siedem złotych. I tutaj wkład mniej więcej 

po połowie nadleśnictwo Waliły i gmina Gródek. W zakresie bieżącego utrzymania dróg wykonano 

następujące prace. Oczywiście w zakresie takim niezbędnym do tego, żeby poprawić między 

innymi, przede wszystkim przejezdność tych dróg to wyrównano drogi w miejscowości Grzybowce, 

Straszewo, Bielewicze, Sofipol i Królowy Most. Zlecono wykonanie naprawy fragmentów drogi w 

miejscowości Piłatowszczyzna, Józefowo, Królowe Stojło, Radunin, Załuki, Bielewicze. Prace 
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polegały na podsypaniu kruszywem naturalnym dołów w wyżej wymienionych miejscowościach. W 

niektórych miejscowościach jeszcze trwa to, tak że jest w trakcie... w trakcie realizacji. 

Wyrównano też ulice w Gródku, ulica Agrestowa, Modrzewiowa, Jaśminowa, Słoneczna, Pogodna. 

W Waliłach-Stacji: Piękna, Sucha, Krótka, Kwiatowa, Spacerowa, a więc staramy się na bieżąco, 

dopóki aura pogodowa pozwala, mrozu nie ma. Staramy się, żeby ta przejezdność była w miarę, 

w miarę jak najlepsza. Ponadto wydałem cztery decyzje w sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu 

z drogi gminnej, trzy decyzje w sprawie określenia warunków udzielenia zezwolenia na zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych, trzy decyzje w sprawie lokalizacji urządzeń w pasie drogowo... 

drogowym dróg gminnych. W zakresie... w ramach bieżącej działalności Urzędu, w zakresie 

planowania przestrzennego wydano czternaście decyzji o warunkach zabudowy. Wydano dwie 

decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło dwanaście 

zgłoszeń zamiaru usunięcia drzew na nieruchomościach stanowiących własność osób fizycznych 

na cel niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez 

pracownika procedury, w tym dokonaniu oględzin, Wójt jako organ uprawniony na podstawie 

Ustawy o ochronie przyrody do dziewięciu zgłoszeń nie wniósł sprzeciwu, trzy postępowania są w 

toku. Ponadto jedno zezwolenie na usunięcie rosnącego w nieruchomości dotyczyło własności 

osoby prawnej. Wydano jedną decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach stwierdzającą brak 

potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania środowiska przedsięwzięcia polegającego na 

zmianie zagospodarowania terenu polegającego na zalesieniu działek o numerze ewidencyjnym 

gruntu 54/2, 144/1, 144/2 położonych w obrębie... ewidencyjnym Jaryłówka, gmina Gródek, 

województwo podlaskie. W dniu, szanowni Państwo, dwudziestego dziewiątego września dwa 

tysiące dwadzieścia dwa gmina Gródek otrzymała z Rządowej Agencji Rezerw Strategicznych 

tabletki jodek potasu celem zabezpieczenia mieszkańców na wypadek... wojny. Może inaczej, źle 

mówię wojny, zdarzenia radiacyjnego. Wyznaczone zostały dwa punkty wydawania tabletek jodku 

potasu na terenie gminy: szkoła podstawowa w Gródku, ulica Aleksandra i Grzegorza 

Chodkiewiczów 18 i niepubliczna szkoła podstawowa w Załukach, Załuki 5. Podejmowane obecne 

działania to standardowa procedura przewidziana w przepisach prawa i stosowana na wypadek 

wystąpienia zagrożenia radiacyjnego. Władze zapewniają, że obecnie takiego zagrożenia nie ma, 

a sytuacja jest na bieżąco monitorowana przez Państwową Agencję Atomistyki. Jeżeli dojdzie do 

zdarzenia radiacyjnego komunikat zostanie podany w mediach ogólnopolskich i lokalnych, a 

dystrybucja tabletek ruszy natychmiast po wydaniu stosownej decyzji przez Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji. W siedzibie Urzędu Gminy, Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej oraz na stronie internetowej www.grodek.pl udostępnione są wskazówki dotyczące 

przyjmowania tabletek ze stabilnym jodem oraz ostrzeżeń i środków ostrożności. Prosimy o 

zapoznanie się z informacjami zawartymi w ulotce. W dniu szóstego października dwa tysiące 

dwadzieścia dwa Zastępca Wójta uczestniczyła w wideokonferencji Wojewody Podlaskiego na 

temat dystrybucji preparatów jodowych na terenie województwa podlaskiego. 

[00:25:10] 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gródku od 

dnia czternastego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa realizuje zadanie zlecone gminie w 

formie prowadzenia postępowań w zakresie wypłaty dodatku węglowego. Do dnia dwudziestego 

siódmego października dwa tysiące dwadzieścia dwa do ośrodka wpłynęło pięćset osiemdziesiąt 

pięć wniosków o wypłatę dodatku węglowego. Aktualnie wypłacono dwieście osiemdziesiąt 

dodatków węglowych na łączną kwotę osiemset czterdzieści tysięcy złotych. Tutaj jeszcze drugi 

taki dodatek realizuje wypłaty od dnia dwudziestego pierwszego września dwa tysiące 

dwadzieścia dwa, GOPS realizuje także zadanie zlecone gminie Gródek w formie wypłaty 

dodatków dla gospodarstw domowych. Do dnia dwudziestego siódmego września dwa tysiące 

dwadzieścia dwa wpłynęło tysiąc sto sześćdziesiąt cztery wnioski o wypłatę dodatku dla 

gospodarstw domowych z tytułu wykorzystywania niektórych źródeł ciepła. Zapotrzebowanie na 

realizację wyżej wymienionego zadania zostało złożone do Wojewody Podlaskiego w dniu 

trzeciego października dwa tysiące dwadzieścia dwa za pomocą centralnej aplikacji statystycznej. 

Dnia dwudziestego pierwszego października dwa tysiące dwadzieścia dwa podpisałem umowę na 

zakup nowego dziewięcioosobowego samochodu marki Renault Trafic o wartości sto pięćdziesiąt 

dziewięć tysięcy trzysta trzydzieści pięć złotych. Planowany termin dostawy na przełomie... auta to 

na przełomie stycznia / lutego. Natomiast... to jest taki samochód, no można powiedzieć... prawie 

maksymalnie przedłużany, z możliwością przewożenia osób niepełnosprawnych, a także... 

dziewięć osób, a także ewentualnie jakieś tam drobne towary też można, można przywieźć. 

Prezes Sądu Rejonowego w Białymstoku podał zapotrzebowanie w związku z wykonywaniem kar 

ograniczenia wolności oraz pracy społecznej, użytecznej w dwutysięcznym dwudziestym trzecim 

roku w liczbie czterdziestu osób. Natomiast jako niezbędną liczbę godzin, w przeliczeniu na jedną 

osobę miesięcznie, czterdzieści godzin. Stosownie do paragrafu trzeciego, ustęp jeden i dwa 

rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia pierwszego czerwca dwa tysiące dziesięć w 

sprawie podmiotów, w których wykonywana jest skala ograniczenia wolności oraz pracach 

społeczno-użytecznych wyznaczyłem Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku do przyjmowania 

osób skazanych na karę ograniczenia wolności z obowiązkiem nieodpłatnej, kontrolowanej pracy 

na cele społeczne oraz osób, wobec których orzeczono pracę społeczno-użyteczną w zamian za 

nieściągalną grzywnę. Wskazane zostało, że możemy przyjąć do pracy piętnaście osób po 

czterdzieści godzin na jedną osobę do prac porządkowych, remontowych na terenie gminy 

Gródek. I ostatni punkt, szanowni Państwo, ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w, 

zorganizowanych przez Związek Gmin Wiejskich, wyjeździe, zjeździe w Krakowie z 

przedstawicielami samorządu małopolskiego. Było to takie bardzo atrakcyjne spotkanie, gdzie tam 

miały miejsca spotkania związane z wymianą doświadczeń w poszczególnych samorządach, a 

także nie... był czas na to, żeby też troszeczkę zwiedzić ciekawe miejsca w Krakowie. I... i też 

wymiana pewnych tam, jak to się mówi... broszur, które są produkowane... książek, które zostały 

wyprodukowane przez Związek Gmin Województwa Podlaskiego. Tak że to było takie, takie... 

spotkanie bardzo dobre. W wideokonferencji województwa podlaskiego na temat działań 

związanych z zakupem paliw stałych, w ramach procedowanej Ustawy o zakupie preferencyjnym 

paliwa stałego przez gospodarstwa domowe. I tutaj, szanowni Państwo, chciałbym się odnieść w 
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tym punkcie i poinformować i poprosić Państwa, przede wszystkim Sołtysów, żeby w miarę... 

żebyście Państwo postarali się do... być do końca sesji, bo na zakończenie sesji w punkcie wolne 

wnioski i zapytania będziemy chcieli troszeczkę szerzej poinformować o takiej potrzebie działań 

gminy w tym zakresie, żeby, żeby właśnie, jak to się mówi, ten zakup preferencyjnego paliwa 

stałego przez gospodarstwa domowe w naszej gminie miało miejsce. To tutaj, tak jak wiemy, w tej 

chwili jest procedowana ustawa, która... zwrócona z poprawkami z Senatu do Sejmu w tej chwili, 

kiedyś nabierze tego kształtu ostatecznego, ale na razie, póki co musimy, jak to się mówi, 

podejmować czynności w kierunku chociażby zbierania, pilnego zbierania zapotrzebowania osób 

zainteresowanych, które zgłosiły... osób przede wszystkim zainteresowanych, ale uprawnionymi 

tak jakby są te osoby, które złożyły wniosek o dodatek węglowy. Ale to może później o tym szerzej. 

Natomiast w tej chwili byśmy chcieli... bo będziemy chcieli wręczyć ulotki dla Sołtysów, żeby 

rozwiesić po, po... na tablicach ogłoszeń, a ponadto żeby w miarę możliwości, jak najszerzej, 

obwieścić wśród mieszkańców, dotrzeć, poinformować, że jest taka możliwość, że jest taka 

potrzeba, że termin jest bardzo krótki, bo do trzeciego listopada, tak że to bardzo, bardzo proszę 

na razie, póki co taką informację. 

[00:30:52] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) To oczywiście, szanowni Państwo, zapotrzebowanie 

jest czynnością wstępną. My musimy przedstawiać pewne dane statystyczne do Wojewody, 

Wojewoda do Ministerstwa. Stąd wynikają takie terminy, to nie jest termin taki, który, który... I tam 

są transze, które... w których ewentualnie gmina może tę pierwszą transzę węgla, tak jakby, no 

zakupić pobrać, tak? Dobrze, szanowni Państwo, i teraz, na czym skończyliśmy? A, o tym 

preferencyjnym paliwie. Uczestniczyłem w wernisażu wystawy pod nazwą Karo w Gródku. Kto był, 

to widział bardzo atrakcyjna sprawa. Myślę, że warto, warto to obejrzeć, bo tak jak wiemy te 

wspomnienia, które niektórzy może pamiętają, zakłady Karo jeszcze, jak to funkcjonowało, tak? 

To wiemy, jaki to był ośrodek prężnie działający. Dzisiaj to tylko pozostały wspomnienia, ale 

właśnie przywracanie, przypominanie tych, tych wydarzeń to jest sprawą taką, która, która... 

zaciekawia. I staramy się pamiętać, przypomnieć przede wszystkim, jeżeli chodzi o osoby 

młodsze. W Urzędzie Marszałkowskim województwa podlaskiego w uroczystym podpisaniu umów 

o dofinansowanie projektu „Stworzenie infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej na szlaku 

gródeckich drewnali w miejscowości Radunin, Kołodno i Zubry”. To znaczy, że tutaj, pomimo że w 

niektórych tych miejscowościach jeszcze drewnali nie ma to znaczy, że będziemy starali się też w 

ślad za tym spróbować zorganizować. W posiedzeniu Wspólnej Komisji Stałych Rady Gminy 

Gródek. No i tak jeżeli pozwolicie Państwo to na tym zakończę, a jeżeli są pytania to bardzo 

proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że 

sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Gródek w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do 

wiadomości. Punkt trzeci porządku obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji 
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czwartego punktu dzisiejszej sesji – podsumowanie współdziałania LGD Puszcza Knyszyńska z 

gminą Gródek. I tutaj poproszę pana prezesa Adama Kamińskiego o przedstawienie prezentacji 

na temat współdziałania z naszą gminą. 

- Adam Kamiński: Dziękuję bardzo. Dzień dobry. Może, żeby... w chwili, kiedy będzie uruchamiana 

prezentacja to ja parę słów od siebie powiem. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Państwo 

Radni, bardzo dziękuję za umożliwienie prezentacji, podsumowania naszej współpracy. Właściwie 

Państwa członkostwa jako gminy w Lokalnej Grupie Działania Puszcza Knyszyńska. Gmina 

Gródek, jak z pewnością, szczególnie pan Wójt i pracownicy gminy, z pewnością potwierdzą, 

pewnie Państwo też z racji znajomości z niektórymi też i Radnymi, zawsze była gminą bardzo 

bliską memu sercu. Mówię to dlatego, że zawsze, jak tutaj przyjeżdżałem to z uśmiechem, 

zrelaksowany nawet tą długą drogą, cieszyłem się, że wjeżdżam, tak naprawdę, w serce Puszczy 

Knyszyńskiej. Cieszyłem się, że często tutaj mam okazję pojeździć rowerem. I nawet przyznam 

się, przyznam się, że być może niedługo będę też, tak trzymam kciuki, mieszkańcem gminy 

Gródek. Bo zasady są naprawdę na końcu, na końcu drogi. I to jest to miejsce, w którym być 

może chciałbym kiedyś spokojnie przebywać. Ale do czego zmierzam? Od czternastu lat jestem 

prezesem Lokalnej Grupy Działania Puszcza Knyszyńska. 

[00:35:12] 

- Adam Kamiński: (kontynuując) Lokalna Grupa Działania jest jedną z największych w Polsce. 

Drugą pod względem wielkości w województwie podlaskim. Gmina Gródek jest członkiem 

założycielem Lokalnej Grupy Działania. Ja tylko przypomnę, od dwa tysiące ósmego roku... od 

dwa tysiące ósmego roku gmina Gródek funkcjonuje w naszej, w naszej strukturze. Pan Wójt 

reprezentuje gminę. Mamy również stu członków, kilkudziesięciu przedsiębiorców. Łącznie to jest 

sto dziesięć tysięcy mieszkańców. To są... dane, może suche dane, ale pokazują, jak duży 

obszar... Ja może wymienię te gminy. Gródek, Michałowo, Supraśl, Zabłudów, Juchnowiec, 

Wasilków, Czarna Białostocka, Dobrzyniewo oraz Jasionówka i Knyszyn. Łącznie już nawet, 

powiedziałbym, że sto dziesięć tysięcy mieszkańców, którzy korzystają z tego, że Lokalna Grupa 

Działania wspiera, wspiera samorządy. Ja za chwilę powiem o różnych projektach, będę potem 

przeklikiwał, nie? Tu są środki finansowe, którym dysponowaliśmy. Nie wiem, czy Państwo... mają 

świadomość, że gmina Gródek, ja bym poprosił kolejny... Tyle podmiotów, tyle... tutaj dokładnie 

nie widać, dwieście trzydzieści trzy wnioski przez ostatnie pięć lat, z całego naszego terenu, 

wpłynęły do nas i dzięki temu, że udało nam się je często rozpatrywać, a w większości 

przypadków pozytywnie, podpisaliśmy... Jeszcze cofnie pani. Podpisaliśmy, skierowaliśmy do 

Urzędu do podpisania sto osiemdziesiąt osiem umów. I jeśli panie Wójcie dobrze kojarzę, to 

potwierdźcie albo zaprzeczcie, te drewnale też są, o których pan Wójt mówił w swoim 

sprawozdaniu, też są dofinansowane dzięki temu, że gmina złożyła wniosek do Lokalnej Grupy 

Działania, do nas do biura. Rozpatrzyliśmy ten wniosek. Rada, gdzie są również Państwa 

przedstawiciele, później Urząd Marszałkowski sprawdził formalnie i podpisał umowę. I drewnale 

są jednym z projektów wspartych przez LGD Puszcza Knyszyńska. Tam jest ogrom pracy przez 

ostatnie pięć lat. Poproszę. To jest kwota, która zasiliła podmioty, samorząd, przedsiębiorców, 
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ludzi, stowarzyszenia w ciągu ostatnich pięciu lat z Gródka, z terenu waszej gminy. Tych 

projektów było kilkadziesiąt. Ja może poproszę kolejny slajd. Kilka przykładów, być może to jest 

Państwa znajomy, pan Wojcieszuk Marcin, sto tysięcy złotych. Następny. Sama gmina Gródek, 

zagospodarowanie terenów zielonych, parku w Gródku, sto dwadzieścia trzy tysiące złotych. Pani 

Łukaszuk Marta, która zajmuje się... tutaj drukarki CNC, obsługa tworzyw sztucznych, dwieście 

sześćdziesiąt pięć tysięcy złotych dotacji. Kolejny. Bobr-ex spółka z o.o., trzysta tysięcy na rozwój. 

Poproszę. To był poprzedni okres programowania. Zapomniałem o tym wspomnieć, że to były 

nasze pierwsze cztery, pięć lat funkcjonowania. Teraz kolejne, kolejny, aktualny okres. Grażyna 

Hawryłyszyn na punkt rekreacji przy szlaku Green Velo, osiemdziesiąt pięć tysięcy. Parafia 

kościoła prawosławnego, remont, wymiana okien w cerkwi, tak? Witraży. Siedemdziesiąt osiem 

tysięcy złotych. Sama gmina Gródek jako samorząd, pół miliona ponad na zagospodarowanie 

Góry Zamkowej, pamiętam ten projekt. I to jest to, czym się zajmujemy jako Lokalna Grupa 

Działania. Realizujemy też wiele projektów. Jeden z nich też dotyczy na przykład postawienia 

bardzo interesującego pomysłu, takiego pomnika powstańców styczniowych w Skroblakach. 

Bardzo interesująca konstrukcja. Studenci liceum plastycznego to wymyślili. Na razie nie będę 

wspominał o szczegółach, niech to dojdzie do skutku, tak? To są nasze działania. I dlaczego 

dzisiaj tutaj u Państwa jestem? Dlaczego w ogóle zajmuję wam czas? Przyszedł ktoś w garniturze, 

w koszuli, pokazał parę slajdów, tak? Macie sesję. Czego Kamiński chce? Po co Kamiński tutaj 

znowu przyjechał? A no szanowni Państwo, jest bardzo prosta rzecz. Gmina Gródek... 

Posłuchajcie, ja już kończę. Już, już oddam głos panu Przewodniczącemu. Oddam Państwu głos. 

Kończy się pewien okres programowania, kończy się pewien etap. Zamykamy pewien nawias, nie? 

Gmina Gródek i pan Wójt też to, mam nadzieję, potwierdzi, łącznie z pracownikami gminy i 

Państwa mieszkańcami gminy, którzy brali udział w pracach LGD. Była traktowana równo i 

sprawiedliwie, chociaż jest to jedna z mniejszych gmin w LGD. Miała ten sam jeden głos i dostała 

tyle samo pieniędzy. Czyli było sprawiedliwie, przyznam się szczerze, nie? Do czego zmierzam? 

Będzie nowy... jest teraz nowy czas, nowy okres programowania, nowe konkursy. Jest taka 

sytuacja, że my jako LGD Puszcza Knyszyńska jesteśmy w dziwnej sytuacji, nie? Przez ostatnie 

czternaście lat biuro w Supraślu, członkowie LGD, tych stu, pracowaliśmy, pozyskiwaliśmy 

pieniądze, rozpatrywaliśmy wnioski. I zajmowaliśmy się tym, żeby dofinansowywać najciekawsze 

projekty. Ja nawet przypomnę sobie jeszcze jeden taki bardzo fajny, monografia Gródka w 

czarno-białej fotografii, tak? To była bardzo fajna publikacja, która dała się bardzo dobrze 

zapamiętać. Być może Państwo ją widzieliście, nie? Bardzo, bardzo cenne. I do czego zmierzam? 

To nie to. To było jeszcze wcześniejsze. To było jeszcze wcześniejsze. Ale to... to też z LGD, 

dobrze. I do czego zmierzam? Jak zawsze pojawia się konkurencja. Być może to do Państwa 

dotarło. Jak nie to zapytajcie Radnych powiatowych, nie? 

[00:42:12] 

- Adam Kamiński: (kontynuując) Pojawiła się konkurencja. Myśmy z panem Wójtem i członkami 

założycielami w dwa tysiące ósmym roku... I teraz poproszę o trzy minuty skupienia. W dwa 

tysiące ósmym roku rejestrowaliśmy, budowaliśmy Lokalną Grupę Działania Puszcza Knyszyńska. 
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Budowaliśmy... o Jezu, rok, zanim się spotkaliśmy, zanim ustaliliśmy, jakie zasady, biuro, 

regulacje, statuty, zebrania, cała papierologia. Zajęło nam to rok, nie? Znalezienie ludzi, 

znalezienie tych, którzy chcieliby coś robić, nie? Bo na początku robiliśmy to społecznie. 

Natomiast teraz powstała konkurencja dla naszej Lokalnej Grupy Działania, która powstała w dwa 

tygodnie. Tak. Powstała LGD Kraina Żubra czy coś takiego, nie? I to jest coś, co mnie bardzo 

niepokoi, bo może być tak, że jesteśmy tutaj, mamy już doświadczenie, ale za rok już nie będzie 

LGD Puszcza Knyszyńska, nie dostaniemy dofinansowania. Tak więc dzisiejsze spotkanie panie 

Wójcie, panie Przewodniczący, szanowni Państwo, ja bym chciał tak kulturalnie powiedzieć, jak 

było. Na pewno jesteście zadowoleni, mam nadzieję. Z tych czternastu lat. Z tych pieniędzy, które 

udało nam się przywieźć dla mieszkańców, dla przedsiębiorców, dla samorządów, nie? Ja bym 

chciał podziękować za współpracę. Chciałbym powiedzieć, że to była naprawdę świetna przygoda. 

Bo nie wiem, czy za rok będę miał okazję tutaj być, nie? Konkurencja działa, konkurencja jest... no 

nie chcę mówić źle, ale ta, która no jednak chce nasze doświadczenia, nasze jakieś wszelkie, 

jakby to powiedzieć... pomysły też, przejąć, zawłaszczyć. Nie podoba mi się to. Ale mam nadzieję, 

że kiedy już rozpocznie się cała procedura konkursowa LGD Puszcza Knyszyńska, znajdzie 

uznanie w oczach ekspertów, w Urzędzie Marszałkowskim i być może, mam taką nadzieję, za rok 

panie Wójcie, panie Przewodniczący zaprosicie mnie jeszcze raz. Ja wtedy powiem, co my 

planujemy robić, tak? Jakie będziemy mieli plany, jak otrzymamy dofinansowanie. W jaki sposób 

będziemy wspierali gminę Gródek i jej mieszkańców, przedsiębiorców. Do czego zmierzam? 

Kończąc już, kończąc, kończąc. Jeszcze raz dziękuję. Wszystkiego dobrego, wytrwałości. Widzę, 

że po sprawozdaniu Wójta... Sześć stron? Sześć stron, siódma maleńka, gmina, Urząd, pan Wójt, 

Państwo macie dużo pracy, idą ciężkie czasy. Tak? Zbliża się powoli jednak spowolnienie 

gospodarcze. Kryzys. Trzeba będzie oszczędzać. Panie Wójcie ja zakładam, że pan żartował z 

tym światłem i prądem, tak? 

[00:45:10] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Znaczy na chwilę obecną nie mamy 

rozstrzygniętego przetargu na zakup oświetlenia i trzeba działać dalej, żeby takie, taką umowę 

podpisać. 

- Adam Kamiński: No ja mam nadzieję, że będziemy mogli jako LGD Puszcza Knyszyńska pomóc 

w instalacjach off-gridowych, czyli tych poza siecią. I tak dalej. Jeszcze raz, miło Państwa 

zobaczyć, przypomnieć się. Trzymajcie za nas kciuki. Jak możecie to zapytajcie Radnych 

powiatowych, dlaczego powiat troszeczkę konkuruje z nami. Bo powiat jest tutaj konkurencyjną 

organizacją, chociaż jest członkiem założycielem LGD Puszcza Knyszyńska. Nie wiem, niech 

starosta... starosty zapytajcie, dlaczego tak postąpił, chociaż jest członkiem LGD Puszcza 

Knyszyńska. My w każdym razie przygotowujemy się do nowego okresu programowania. Plany 

mamy ambitne. Czy Państwo mają jakieś pytania? Czy coś Państwu wyjaśnić? To ja dziękuję. A, 

pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli można to tak króciutko chciałbym podziękować panu 

Adamowi za to, że dzisiaj na naszej sesji pan uczestniczy, bo to taka z jednej strony, jako prezes 
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tego stowarzyszenia LGD to chyba na sesji nie było okazji, żeby zaprezentować działania 

stowarzyszenia. Było to czynione w takich grupach mniejszych, na różnych spotkaniach. 

Natomiast co jest ważne? A więc ważne jest to, że tak jak pan powiedział prezes, że od 

dwutysięcznego ósmego roku praktycznie idziemy w kierunku rozwoju gminy Gródek poprzez 

funkcjonowanie tego rodzaju stowarzyszenia i... tak jak i pan ocenił i myślę, że ja jako Wójt i Radni 

powinni tak ocenić i wszyscy razem, że jeżeli chodzi o skuteczne działania w zakresie 

pozyskiwania środków w ramach no... waszego planu strategicznego i waszych możliwości 

finansowych, czyli budżetu to ja myślę, że gmina Gródek postarała się, żeby skorzystać z 

wszystkich możliwych programów. I tak jak pan prezentował, tylko niektóre, to tak jest. No i 

ostatnie takie, które... które żeśmy podpisywali umowę to właśnie te wiaty rekreacyjne w trzech 

miejscowościach. I składamy wnioski na działalność chyba kulturalną bodajże, na takie dwa 

tematy jeszcze, które ze środków tych ostatnich, w ostatnim tym okresie programowania. 

Natomiast chciałbym... Ja myślę, że to nie bez powodu jest ta ocena tego, tej działalności LGD 

biorąc pod uwagę, że również, tak się składa, że kończy się okres aplikowania dwa tysiące 

czternaście – dwa tysiące dwadzieścia. Program, który trwał. I to podsumowanie pozwala na to, 

żeby podziękować dla Lokalnej Grupy Działania, dla pana prezesa. My nie uczestniczymy, tak 

jakby, w danej chwili, na przykład w tym, co pan mówi, organizacji nowego stowarzyszenia, 

konkurencyjnego stowarzyszenia. Nikt do nas z tym się nie zwracał, więc mi trudno wypowiedzieć 

się na temat, na temat... tak jakby... pewnych szczegółów. Myślę, że gmina Gródek nie będzie 

miała możliwości... gmina Gródek nie będzie miała możliwości, tak jakby, podejmowania decyzji, 

bo to też chyba Rada Gminy, a nie Wójt, nie podejmuje żadnych decyzji w tym zakresie. Dopiero 

już, jak powstanie to będą pewna rzeczy uchwalane, jeżeli chodzi o plany tam czy inne kwestie. 

Tak że panie prezesie, bardzo dziękujemy, w imieniu tutaj wszystkich, myślę, pozwolę 

podziękować za tę, nie powiem dotychczasową współpracę, absolutnie, tylko za tę pracę, która 

pozwoliła... za te działania LGD, współpracę z LGD gminy, za te wszystkie osiągnięcia i za to, co 

pan powiedział, nie, że tutaj pod względem ilości mieszkańców nie wyróżniamy się jako gmina 

spośród tych gmin, które uczestniczą w LGD, ale pomimo wszystko, jeżeli chodzi o pozyskane 

środki to możemy tutaj... nie odstawaliśmy od, od, od... od tych pozostałych gmin. Tak że liczymy 

na to, że będzie wszystko w porządku. I... trzymamy kciuki. Natomiast ja tutaj tak skromnie 

chciałbym w ramach, tutaj między innymi, naszych wydawnictw, ostatnie wydanie takie... 

monografia Gródka powstała, tak że w imieniu wszystkich podziękować i wręczyć panu tę... ten, 

ten no... tę książeczkę. Tak że liczymy na to, że pan będzie o Gródku... Nic tam nie ma więcej? Oj, 

wyleciało. 

[00:50:20] 

- Adam Kamiński: To później, później. Wieczorem, haha. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że, szanowni Państwo, jeszcze raz, dziękuję panie prezesie. 

Liczymy na dalszą współpracę. Liczymy na to, że Gródek będzie się rozwijał dzięki możliwościom 

współpracy ze LGD. Jeszcze raz. 

[00:50:45] 
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[00:51:40] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja... Dziękuję panu Przewodniczącemu jeszcze raz za 

przybycie do nas, za przedstawienie, jakie to otrzymaliśmy... granty takie, mieszkańcy nasi 

otrzymali dofinansowania. No i myślę, że współpraca będzie dalej układała się tak, jak dotychczas 

i prosimy o więcej. Dziękuję bardzo. Chcę tylko powiedzieć, ogłaszam pięciominutową przerwę. I... 

przepraszam panią Danutę Garkowską, ale witam teraz zastępcę dyrektora szkoły podstawowej. 

Umknęło mojej uwadze. Przepraszam pani Danusiu. 

[00:52:24] 

PRZERWA 

[01:02:40] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę o zajmowanie miejsc. Wysoka Rado, 

przystępujemy do realizacji piątego punktu dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt 

uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy dnia dwudziestego szóstego. Poproszę panią Skarbnik o 

omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: Wysoka Rado, w zakresie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Gródek aktualizuje się dane w zakresie dochodów i w zakresie wydatków 

zawarte w tym dokumencie, w odniesieniu do dotychczasowych zmian budżetu gminy, które 

związane były z bieżącym funkcjonowaniem jednostek budżetowych, udzielonymi i otrzymanymi 

dotacjami oraz środkami na realizacje zadań własnych i zleconych. Ponadto na podstawie 

informacji Ministerstwa Finansów z dziewiątego września bieżącego roku zwiększa się plan 

dochodów bieżących w klasyfikacji siedemset pięćdziesiąt sześć dwadzieścia jeden paragraf 0010 

o kwotę dwóch milionów ośmiuset osiemdziesięciu ośmiu tysięcy czterystu dziewiętnastu złotych 

jako dodatkowe dochody gminy z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 

fizycznych. Z uwagi na wprowadzenie tych dochodów deficyt budżetu zmniejsza się do poziomu 

sześćset pięćdziesięciu czterech tysięcy dziewięćset trzech złotych dziesięciu groszy i nie wystąpi 

konieczność zaciągania kredytu długoterminowego w bieżącym roku budżetowym. W zakresie 

przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie finansowej aktualizuje się wartości odnośnie 

wydatków na rok dwa tysiące dwadzieścia dwa i dwadzieścia trzy w zakresie realizacji zadania 

inwestycyjnego „Zagospodarowanie terenu wokół Góry Zamkowej i przebudowa ulicy Zamkowej”. 

Z uwagi na zwiększenie limitu wydatków w bieżącym roku do kwoty sześćset trzydzieści siedem 

tysięcy dziewięćset dziewięćdziesiąt trzy, a na rok dwa tysiące dwudziesty trzeci zmniejszono do 

poziomu trzysta dziewiętnaście tysięcy sześćset pięćdziesiąt siedem. Ponadto wprowadza się 

nowe przedsięwzięcie pod nazwą „Przebudowa wraz z rozbudową budynku użyteczności 

publicznej Urzędu Gminy Gródek” dofinansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład – 
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Program Inwestycji Strategicznych. Wartość zadania wstępnie oszacowano na poziomie ponad 

siedmiu i pół milionów złotych, z czego w dwa tysiące dwudziestym drugim roku należy 

zaktualizować kosztorysy inwestorskie i ogłosić postępowanie przetargowe. Na dwa tysiące 

dwudziesty trzeci zaplanowano wydatkować kwotę czterech i pół miliona, a pozostałą wartość trzy 

miliony w roku dwa tysiące dwudziestym czwartym. Ponadto urealnia się wysokość wydatków na 

obsługę długów w roku dwa tysiące dwudziestym drugim na podstawie szacowania wydatków z 

tytułu odsetek do końca roku. W latach kolejnych zwiększa się wydatki. Odpowiednio rok dwa 

tysiące dwudziesty trzeci – kwota sześćset dziewiętnaście i do dwa tysiące dwudziestego 

siódmego maleją o około dziesięć tysięcy złotych rocznie. Od roku dwa tysiące dwudziestego 

ósmego do trzydziestego siódmego oszacowano kwotę od czterystu sześćdziesięciu do trzystu 

pięćdziesięciu tysięcy złotych z uwagi na ostatni wykup obligacji przypadający na rok dwa tysiące 

dwudziesty siódmy. Długi okres prognozowania obarczony jest bardzo wysokim ryzykiem błędu, 

stąd takie kwoty w pozycji 2.1.3, czyli wydatki na obsługę długu. Dziękuję. 

[01:06:42] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik za omówienie projektu uchwały. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. 

Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku 

w dniu dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące 

trzydzieści siedem została podjęta. Piąty punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji szóstego punktu obrad – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwadzieścia dwa. Projekt uchwały również 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na ostatnim posiedzeniu 

wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Proszę panią Skarbnik o omówienie projektu 

uchwały. 
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- Skarbnik Gminy Marta Popławska: W zakresie zmian w budżecie pierwszy punkt dotyczy, tak jak 

przy WPF-ie, informacji o zwiększeniu dochodów budżetowych z tytułu wpływu z podatku 

dochodowego od osób fizycznych w kwocie dwóch milionów ośmiuset osiemdziesięciu ośmiu 

tysięcy czterystu dziewiętnastu złotych. Są to dodatkowe dochody zaplanowane na ten rok. Z 

uwagi na wprowadzenie dochodów deficyt budżetu zmniejsza się do poziomu sześćset 

pięćdziesiąt cztery tysiące dziewięćset trzy złote dziesięć groszy i nie wystąpi, w związku z tym, 

konieczność zaciągania kredytu długoterminowego w bieżącym roku budżetowym. Na podstawie 

wniosku kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku z dnia ósmego września o 

zabezpieczeniu dodatkowych środków własnych z przeznaczeniem na wypłatę dodatków 

mieszkaniowych jako zadania własnego gminy zwiększa się plan wydatków tej jednostki o kwotę 

dziesięć tysięcy złotych. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej wystąpił również z wnioskiem z 

dnia jedenastego października o zmianę w planie wydatków, a także w dniach czternastego i 

dziewiętnastego października o zabezpieczenie dodatkowych środków własnych z 

przeznaczeniem na poniesienie odpłatności za pobyt mieszkańców gminy w Domach Pomocy 

Społecznej. Wydatki te oszacowano na poziomie dwudziestu jeden tysięcy ośmiuset czterdziestu 

złotych jeszcze do poniesienia w bieżącym roku budżetowym. Ponadto wniosek o zmianę w planie 

złożył dyrektor Przedszkola Samorządowego w Gródku. Z uwagi na zawarcie porozumienia gminy 

Gródek z Ministrem Edukacji i Nauki na realizację zadania polegającego na przygotowaniu i 

przeprowadzeniu, w trakcie roku dwudziestego drugiego, zgłoszonych przez dyrektorów szkół, dla 

których organem prowadzącym jest gmina Gródek, wycieczek szkolnych w ramach 

przedsięwzięcia „Poznaj Polskę” do planu dochodów budżetu wprowadza się dotację na poziomie 

dziesięciu tysięcy złotych, a plan dochodów szkoły podstawowej zwiększa się o kwotę jedenaście 

tysięcy czterysta złotych jako wkład własny do tego zadania. Łącznie na wycieczki w programie 

„Poznaj Polskę” zostanie wydatkowana kwota dwadzieścia jeden tysięcy czterysta dwa złote. 

[01:11:15] 

- Skarbnik Gminy Marta Popławska: (kontynuując) Na podstawie wniosku Zarządu Powiatu 

Białostockiego o zwiększenie pomocy finansowej na dofinansowanie rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych na warsztaty terapii zajęciowej w Nowej Woli, z uwagi na 

uczestnictwo w zajęciach, z dniem pierwszego września bieżącego roku kolejnego mieszkańca 

gminy Gródek Zarząd Powiatu zwrócił się o zwiększenie tej dotacji o kwotę czterysta czterdzieści 

sześć złotych dwadzieścia dwa grosze do końca bieżącego roku. Tak jak mówiłam przy 

wieloletniej prognozie finansowej, zwiększa się plan dochodów w klasyfikacji dziewięćset 

dwadzieścia jeden dwadzieścia, paragraf sześćset dwadzieścia pięć siedem o kwotę 

sześćdziesiąt tysięcy pięćset trzynaście oraz o tę samą kwotę plan wydatków w klasyfikacji 

dziewięćset dwadzieścia jeden dwadzieścia, paragraf sześćset pięć siedem i w klasyfikacji 

dziewięćset dwadzieścia jeden dwadzieścia, paragraf sześćset pięć dziewięć o kwotę dziesięć 

tysięcy sześćset siedemdziesiąt dziewięć. Z uwagi na zwiększenie wydatków zadania 

inwestycyjnego „Zagospodarowanie terenu wokół Góry Zamkowej i przebudowa ulicy Zamkowej” 

powyższe zwiększenie związane jest z rozbiórką istniejącego budynku murowanego oraz 
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wynagrodzeniem zapewniania nadzoru archeologicznego. Te zadania dwa chcemy jeszcze 

wykonać do końca tego roku. Wprowadza się zadanie inwestycyjne „Przebudowa wraz z 

rozbudową budynku użyteczności publicznej Urzędu Gminy Gródek” dofinansowanego z 

Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. Z uwagi na planowane 

ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego niezbędne jest zaktualizowanie 

kosztorysów inwestorskich, kwota osiem tysięcy złotych. Na podstawie zawartej umowy w sprawie 

wysokości i trybu przekazywania w dwudziestym drugim roku środków z Funduszu Pracy z 

przeznaczeniem dla gmin na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników, zwiększa się plan dochodów budżetu oraz plan wydatków Urzędu w klasyfikacji 

osiemset jeden dziewięćdziesiąt pięć o kwotę szesnaście tysięcy dziewięćset osiemdziesiąt 

siedem złotych. Na podstawie wniosku komendanta wojewódzkiego policji i wcześniejszych 

ustaleń na posiedzeniach Rady Gminy Gródek zwiększa się plan wydatków w klasyfikacji 

siedemset pięćdziesiąt cztery zero cztery, paragraf sześćset siedemnaście o kwotę dwadzieścia 

dwa tysiące tytułem dofinansowania zakupu samochodu służbowego policji na użytek komisariatu 

policji w Zabudowie z docelowym przeznaczeniem dla posterunku policji w Gródku. Wprowadza 

się zakup inwestycyjny pod nazwą „Zakup kolektora słonecznego” o wartości dziesięć tysięcy 

złotych. Zakup konieczny jest ze względu na utrzymanie trwałości projektu pod nazwą „Energia 

odnawialna, kolektory słoneczna, instalacje fotowoltaiczne w gminie Gródek” realizowanego w 

latach dwa tysiące osiemnaście – dziewiętnaście. Zwiększa się plan wydatków w klasyfikacji 

dziewięćset dwadzieścia sześć zero pięć, paragraf dwieście trzydzieści sześć o kwotę sześć 

tysięcy z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wspierania i upowszechniania kultury 

fizycznej. W tym celu również aktualizuje się załącznik do uchwały „Zestawienie planowanych 

kwot dotacji udzielane z budżetu gminy”. Aktualizuje się załącznik również powyższy w zakresie 

dotacji wypłacanej stowarzyszeniu Załuki nad Supraślą prowadzącemu niepubliczną szkołę 

podstawową w Załukach na dodatkowe zadania oświatowe związane z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy. Dotacja ta jest 

sfinansowana ze środków z Funduszu Pomocy, które to były zwiększane na podstawie zarządzeń, 

a załącznik dotacyjny leży w gestii Rady. Na podstawie wyjaśnień Ministerstwa Finansów 

odnośnie klasyfikowania dochodów i wydatków w zakresie realizacji wypłaty dodatku węglowego 

dokonuje się zmiany w planie dochodów budżetu z klasyfikacji osiemset pięćdziesiąt dwa 

dziewięćdziesiąt pięć, paragraf zero dziewięćdziesiąt siedem na klasyfikację osiemset pięćdziesiąt 

trzy dziewięćdziesiąt pięć, paragraf dwieście osiemnaście, kwota osiemset siedemdziesiąt jeden 

tysięcy trzysta czterdzieści jeden złotych osiemdziesiąt dziewięć groszy. Tych samych zmian 

dokonuje się w planie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku. Ponadto dokonuje się 

zmian w planie wydatków Urzędu, między innymi na obsługę długu, bieżące utrzymanie dróg 

gminnych, usługi energii, dystrybucję energii elektrycznej, zakup materiałów i wyposażenia oraz 

inne niezbędne wydatki. Dziękuję. 

[01:15:32] 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo pani Skarbnik za omówienie projektu 

uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie 

widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 

gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok została podjęta. Wysoka Rado, szósty punkt 

dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji siódmego punktu obrad – 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Gródek. Projekt 

uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on tematem posiedzenia 

wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego szóstego. Dwudziestego czwartego. 

Na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych. Czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? 

Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego czwartego października dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Gródek została podjęta jednogłośnie. 

Przystępujemy do realizacji ósmego punktu sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

pozbawienia statusu pomnika przyrody. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz 

z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

w dniu dwudziestego czwartego października. Czy są pytania odnośnie projektu uchwały? Nie 
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widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu 

uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały również był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie pozbawienia 

statusu pomnika przyrody została podjęta jednogłośnie. Ósmy punkt dzisiejszych obrad uważam 

za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu dzisiejszych obrad – 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości. Nową... 

nową uchwałę, projekt uchwały otrzymaliśmy przed dzisiejszą sesją, dlatego poproszę panią 

Cybulin o przedstawienie nam projektu uchwały, omówienie. 

[01:21:00] 

- Paulina Cybulin: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jak wspomniałam podczas Komisji 

niniejszy projekt uchwały różni się względem przedstawionego tym, że dotyczy jednej, a nie 

dwóch nieruchomości lokalowych. Z uwagi na indywidualny charakter sprawy, jej rozstrzygnięcie 

w drodze aktu prawnego również należy rozpatrzeć w drodze odrębnej uchwały. Teraz odczytam 

uzasadnienie, już napisane w liczbie pojedynczej, odnoszące się typowo do tego lokalu. Dzisiaj 

przedstawiony projekt uchwały dotyczy lokalu mieszkalnego numer osiemnaście w budynku przy 

ulicy Przechodniej 3 w Gródku o łącznej wartości siedemdziesiąt dwa tysiące osiemset 

pięćdziesiąt złotych. Zarządzeniem numer trzysta czterdzieści przez dwadzieścia dwa z dnia 

jedenastego października dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku Wójt Gminy Gródek 

przeznaczył do sprzedaży między innymi przedmiotowy lokal mieszkalny. Na podstawie artykułu 

trzydziestego czwartego, ustęp czwarty Ustawy z dnia dwudziestego pierwszego sierpnia tysiąc 

dziewięćset dziewięćdziesiątego siódmego roku o gospodarce nieruchomościami 

zawiadomieniem Wójta... przepraszam, zawiadomieniem Wójta Gminy Gródek z dnia jedenastego 

października dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku poinformowano najemcę tego lokalu o 

przysługującym pierwszeństwie w nabyciu nieruchomości, pod warunkiem złożenia stosownego 

wniosku o jego nabycie w terminie trzydziestu dni od dnia otrzymania zawiadomienia. W dniu 

dziewiętnastego października tego roku do tutejszego Urzędu wpłynął wniosek najemcy o 

bezprzetargowe nabycie przedmiotowego lokalu. W złożonym wniosku najemca wnioskuje o 

płatność jednorazową, przy jednoczesnym udzieleniu przysługującej bonifikaty z uwagi na ponad 

trzydziestopięcioletni okres najmu nabywanego lokalu mieszkalnego. Zgodnie z artykułem 
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sześćdziesiątym ósmym, ustęp pierwszy, punkt siódmy wyżej przywołanej ustawy, Rada Gminy 

może podjąć uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty od ustalonej ceny sprzedaży, jeżeli 

nieruchomość sprzedawana jest jako lokal mieszkalny. Na podstawie paragrafu jedenastego, 

ustęp pierwszy, litera „d” Uchwały numer 21/161/12 Rady Gminy Gródek z dnia dwudziestego 

siódmego czerwca dwutysięcznego dwunastego roku w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, w przypadku gdy najemca ubiegający 

się o nabycie wynajmowanego lokalu legitymuje się ponad trzydziestoletnim okresem najmu to za 

zgodą Rady Gminy Gródek, wyrażoną w drodze uchwały, może zostać udzielona bonifikata w 

wysokości pięćdziesięciu procent, jednakże przysługuje ona tylko w przypadku, gdy nabywca 

dokona jednorazowej zapłaty ceny sprzedaży. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania 

odnośnie omawianego projektu uchwały? No tutaj opinia to chyba... A ja tylko zapytam, a co z tym 

drugim lokalem? 

- Paulina Cybulin: Najemca drugiego lokalu mieszkalnego zgłosił konieczność zmiany 

przedłożonego wniosku o jego nabycie, dlatego ewentualna uchwała w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny zbycia tego lokalu zostanie przedstawiona na kolejnej sesji, po uprzedniej 

zmianie tego wniosku. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości została podjęta jednogłośnie. 

Dziewiąty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Dziesiąty punkt obrad obejmuje 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do zasobów 

gminy Gródek. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Projekt 

uchwały z uzasadnieniem. Był on omawiany szczegółowo na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego czwartego października. Czy są pytania odnośnie 

projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

[01:25:48] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego czwartego października dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie nieodpłatnego 

przyjęcia nieruchomości do zasobów gminy Gródek została podjęta. Wysoka Rado, dziesiąty 

punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji jedenastego punktu 

obrad – rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez gminę Gródek. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. I 

był on również omawiany na wspólnym posiedzeniu, ostatnim Rady Gminy Gródek. Czy są 

pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały również był rozpatrywany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w 

Gródku w dniu dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez gminę Gródek została podjęta jednogłośnie. 

Przystępujemy do realizacji dwunastego punktu dzisiejszej sesji – rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na 

dofinansowanie działalności warsztatów terapii zajęciowej w Nowej Woli. Projekt uchwały wraz z 

krótkim uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek. Sprawa 

oczywista. Jedna osoba doszła z naszej gminy, trzeba zapłacić, tak? Czy są pytania jeszcze 

jakieś może? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały, tak jak i poprzednie, również był przedstawiany i omawiany szczegółowo na ostatnim 
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posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu dwudziestego czwartego października 

bieżącego roku. Projekt uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

białostockiemu na dofinansowanie działalności warsztatu terapii zajęciowej w Nowej Woli została 

podjęta. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia trzynastego punktu dzisiejszej sesji – 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami 

pozarządowymi na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok. Projekt uchwały wraz z programem na 

piśmie otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on również tematem 

wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady w dniu dwudziestego czwartego października. 

Ewentualne pytania nasunęły się? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:31:37] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie programu współpracy gminy Gródek z organizacjami pozarządowymi na 

dwa tysiące dwudziesty trzeci rok została podjęta jednogłośnie. Punkt trzynasty obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji czternastego punktu sesji – informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych gminy Gródek w roku szkolnym dwa tysiące dwadzieścia jeden – 

dwa tysiące dwadzieścia dwa. I informację taką... w formie opisowej i tabularnej otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. I była ona tematem posiedzenia wspólnego Komisji 

Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego czwartego października. Czy są jakieś pytania 

odnośnie informacji? Nie widzę. Stwierdzam, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

gminy Gródek w roku szkolnym dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia dwa 

została przyjęta do wiadomości. Czternasty punkt dzisiejszej sesji uważam za zrealizowany. 
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Przystępujemy do realizacji piętnastego punktu obrad – informacja w sprawie oświadczeń 

majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy stosownie do artykułu 

24H Ustawy o samorządzie gminnym. Jak co roku taką informację otrzymujemy. Informacja była 

tematem posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy. Czy ktoś ma pytania odnośnie 

informacji? Nie widzę. Stwierdzam, że informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych 

stosownie do przepisów Ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego 

roku o samorządzie gminnym została przyjęta do wiadomości. Piętnasty punkt obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji szesnastego punktu dzisiejsze sesji – rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był 

on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego 

czwartego października. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania odnośnie omawianego projektu 

uchwały? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

projektu uchwały. 

[01:35:35] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu dwudziestego czwartego października 

bieżącego roku, po wysłuchaniu opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji 

wniesionej przez pana Janusza Króla, dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, na tym 

posiedzeniu Wysoka Rada pozytywnie zaakceptowała projekt tej uchwały, czyli o odrzucenie tego 

wniosku. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Może pan jako przewodniczący Komisji Skarg, może 

trochę więcej powie na temat? 

- Radny Grzegorz Borkowski: Ja może przeczytam tę opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 

sprawie petycji wniesionej przez pana Janusza Króla, a dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy. W dniu dwunastego sierpnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji rozpatrzyła petycję przesłaną Przewodniczącemu Rady Gminy Gródek w dniu 

pierwszego sierpnia dwa tysiące dwudziestego drugiego roku przez pana Janusza Króla. Komisja 

w pierwszej kolejności dokonała kontroli petycji pod względem formalnym, to jest dokonała 

sprawdzenia, czy spełnia ona wymagania opisane w artykule czwartym Ustawy o petycjach. W 

wyniku podjętych czynności ustalono, że petycja z dnia pierwszego sierpnia dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku spełnia wymagania formalne stawiane petycjom wnoszonym przez 

osoby fizyczne. Została ona także wniesiona w interesie publicznym. Komisja w toku 

prowadzonego postępowania ustaliła, że zgodnie z artykułem 5B Ustawy... ustęp drugi, punkt 

drugi Ustawy z dnia ósmego marca tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku o samorządzie 

gminnym, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, z późniejszymi zmianami, 

Rada Gminy może wyrazić zgodę na utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy na wniosek 

podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności, a.) organizacji 
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pozarządowym lub podmiotów określonych w artykule trzecim, ustęp trzeci Ustawy z dnia 

dwudziestego czwartego kwietnia dwa tysiące trzeciego roku o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie, Dziennik Ustaw z dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, pozycja tysiąc 

pięćdziesiąt siedem, z późniejszymi zmianami, działających na terenie danej gminy, b.) 

samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy. Komisja stwierdziła, 

że z treści petycji nie wynika, że młodzież z gminy Gródek jest zainteresowana utworzeniem Rady, 

a wnioskodawca działa w jej imieniu. Ponadto ustalono, że również podmioty wymienione w 

artykule 5B, ustęp drugi, punkt drugi, litera a, Ustawy o samorządzie gminnym nie wyraziły woli 

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Jednocześnie Komisja zwraca uwagę, że w gminie Gródek 

młodzież ma możliwość nie tylko uczestniczyć w obradach Rady Gminy i Rad Sołeckich, ale 

również poprzez Radnych i Sołtysów zgłaszać wnioski i postulaty w sprawach dla niej istotnych 

oraz aktywnie brać udział w życiu społeczności lokalnej. W związku z powyższym Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji proponuje nie uwzględnić petycji wniesionej przez pana Janusza Króla. 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Ja tylko jeszcze dodam, że były dokonywane 

próby właśnie powołania takiej Rady Młodzieżowej i uczestniczyły niektóre Panie Radne i jakoś 

nie, nie... nie było zainteresowania, tak że... wyszło tak, jak wyszło. Słucham? 

- Radny Grzegorz Borkowski: Ja bym jeszcze chciał, proszę Państwa, dodać jedną rzecz. Co do 

zasady być może jest to fajne i słuszne. Natomiast... dobrze by było, żeby taki wniosek wyszedł 

od naszej młodzieży, a nie od osoby, która mieszka w drugim końcu Polski i proponuje nam tu 

pewne swoje jakieś tam... światopogląd narzucać. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

została przyjęta. Przystępujemy do rozpatrzenia siedemnastego punktu dzisiejszej sesji – 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatowego Gminnego Świsłocz... 

Powiatowo-gminnego Świsłocz. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy na... wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu dwudziestego czwartego października. Czy tutaj są jakieś pytania? Jest 

potrzeba omówienia może? Był on omawiany. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:41:25] 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały również był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu dwudziestego czwartego października bieżącego roku. Projekt tej uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady, dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, dwóch 

Radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie utworzenia Związku 

Powiatowo-gminnego Świsłocz została podjęta. Osiemnasty punkt dzisiejszych obrad obejmuje 

pytania i wnioski Radnych. I tutaj zachęcam Państwa Radnych do zabierania głosu. Proszę 

bardzo pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję, panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja mam pytanie do pana 

kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku. Chodzi o to, że Komunalny Zakład 

Budżetowy w Gródku jest dłużny... jest finansowym wspólnotom mieszkaniowym, to na dzień 

dzisiejszy kwota jest dwudziestu czterech... dwudziestu trzech tysięcy sześciuset osiemdziesięciu 

złotych. To jest przy ulicy... Południowej 4, kwota około siedmiu tysięcy trzystu złotych, przy 

Michałowskiej 5 tysiąc sześćset złotych, przy Przechodniej 3 pięć i pół tysiąca i przy Przechodniej 

4 dziewięć tysięcy dwieście pięćdziesiąt złotych. Mieszkańcy tych wspólnot muszą kupować olej 

opałowy w celu ogrzania mieszkań. Nie ma tych pieniędzy, brakuje. Jest pytanie, kiedy te 

pieniądze zostaną przelane na konto wspólnot? Dziękuję. 

[01:43:45] 

(brak dźwięku) 

[01:44:24] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, zwracam się tutaj z prośbą... 

może trochę o interwencję, ale też i Straży Granicznej, jak i również policji, którą żeśmy wsparli w 

postaci zakupu nowego samochodu. Chodzi przede wszystkim o szosę, miejscowość Bobrowniki, 

kolejka znowu się ustawiła czasami piętnaście kilometrów. Te TIR-y stoją różnie, bo czasami i na 

poboczu i dwa pasy i wyminąć się to jest wielki problem. Ta droga stała się naprawdę bardzo 

niebezpieczna. Tak że prośba tutaj, żeby Państwo jakoś reagowali czy nawet zdyscyplinowali tych 

kierowców, żeby się no ustawiali no tak, żeby można było w miarę bezpiecznie przejechać. 

Dziękuję. 

[01:45:13] 
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- Katarzyna Morawska: Panie Radny, i policja i Straż Graniczna pełni służbę w terenie, tak? 

Również w Bobrownikach. Co do zasady, naszym głównym zadaniem jest ochrona granicy 

państwa, tak? W tę kolejkę wyjeżdżamy, zarówno my, jak i policjanci, i ustawiamy ją, ale zdajecie 

sobie również Państwo sprawę z tego, że bezwładność kolejki samochodów ciężarowych, jak już 

jeden wyjedzie, tak, i się ustawi w tym drugim pasie, jest ogromna. To też nie jest tak, jak 

samochodom osobowym, że można to szybko w miarę dobrze poustawiać, tylko trzeba dużo 

zaangażowania i czasu, żeby tak naprawdę to naprawić. Jeżeli mamy siły i środki to jeździmy, bo 

my też do pracy dojeżdżamy codziennie, w jedną i drugą stronę. Dla nas dojazd też jest bardzo 

ciężki. Podróżni podróżują, tak, przez granicę, mieszkańcy dojeżdżają, tak, do swoich domów i 

zdajemy sobie sprawę, że to jest ogromny problem. W miarę możliwości działamy, jak możemy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Szanowny panie Przewodniczący, panie Wójcie, chciałabym bardzo 

podziękować za poszerzenie i wyrównanie fragmentu drogi w Wiejkach i kawałku drogi przy 

jeziorze Wiejki. I moja dalsza prośba o podsypywanie, wyrównywanie i modernizację dróg w 

miejscowości Wiejki i Podozierany. Bardzo bym prosiła też o zamontowanie, uwzględnienie w 

budżecie pieniążków na zamontowanie tabliczek z numeracją domów w miejscowości Wiejki. 

Moja propozycja w tamtym roku była i wracam do niej, żeby gmina Gródek miała swoją stronę na 

Facebooku. Bardzo fajnie strony prowadzi powiat białostocki, sołectwo Załuki, sołectwo Wiejki, 

gdzie mieszkańcy, myślę, że częściej wchodzą na Facebook, niż na strony www. Na tych 

stronach... to jest oficjalna strona, gdzie dostęp mają... moderatorami są nie tylko... nie szeroki 

zasięg, nie dużo osób, tylko parę osób uprawnionych, więc tutaj nie sądzę, że trzeba by było 

zatrudniać dodatkową osobę, która by te informacje wprowadzała. A to jest, moim zdaniem, 

bardzo... Na pewno mieszkańcy więcej wchodziliby na tę stronę, niż na stronę... www, tak? I 

jeszcze moja... Bardzo fajna była, taki konkurs, statuetka nagrody Wójta Gminy Gródek Biały Gryf. 

Była pierwsza edycja w dwa tysiące osiemnastym roku, dwa tysiące dziewiętnastym druga edycja. 

Pandemia niestety zablokowała nam, żeby dalej odbywały się, odbywał się ten konkurs. 

Przypominam, że to była działalność w sferze gospodarczej, społecznej i kulturalno-sportowej. Na 

terenie naszej gminy jeszcze jest sporo osób, które warto by było nagrodzić, więc może wrócić 

do... do tego naszego Białego Gryfa. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Pan Wójt zechce się ustosunkować? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli są wnioski, jeżeli jest zainteresowanie... Znaczy tak inaczej 

powiem. No nadal, jak to się mówi, już ten COVID, sytuacja COVID-owa tak jakby troszeczkę 

zelżała, więc można brać pod uwagę organizację tego rodzaju konkursów. Mamy miesiąc już, 

można powiedzieć, listopad. Nie wiem, czy w tym roku byśmy zdążyli takie zorganizować. Są 

terminy określone w regulaminach. Tak że wrócić jak najbardziej. Spróbujemy w terminie 

najbliższym, który pozwala, tak jak tu jest określone w regulaminie, ogłosić taki konkurs. To po 

pierwsze. Po drugie, jeżeli chodzi o stronę... na Facebooku. Zastanawialiśmy się bardzo często i 

tak, jak to się mówi, raz była większa chęć do tego, żeby to zorganizować. No to tak, jak pani 

powiedziała. Ktoś to musi prowadzić, ktoś się musi tym zajmować. Jakby ktoś chciał 
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przeanalizować zadania... jak to się nazywa? Zakres czynności każdego pracownika to naprawdę 

ciężko komukolwiek to... Pomimo że to są, tak jak pani mówi, to są doraźne jakieś sprawy. To nie 

ma tego tak, że na okrągło, codziennie, ale jeżeli coś takiego prowadzić to trzeba bardzo 

porządnie, bo naprawdę mamy, tak jak pani też mówi, czym się pochwalić. Moglibyśmy wszystkie 

nasze te czynności, które realizujemy, ujmować na Facebooku. Mamy stronę, tutaj GOK nam 

pomaga i też na stronę... strona Gródek, jako tam... pan Radek prowadzi. I mi się wydaje, że te 

takie najistotniejsze sprawy można tam też, jak to się mówi, poprzez to traktować. Natomiast 

każdy wniosek, tak jak pani powiedziała, trzeba rozpatrzeć. Myśmy takie, takie te potrzeby 

rozpatrywali pod względem założenia Facebooka. Wrócimy do tematu, tutaj w ten sposób powiem. 

Natomiast Wiejki, jeżeli chodzi o tabliczki, z tego co się orientuję to chyba właśnie są w kolejce 

do... jako wieś, która... kolejna wieś do tego, żeby biorąc pod uwagę rozproszenie tej 

miejscowości, żeby te tabliczki pomontować. No i tam wiem, że w Wiejkach troszeczkę tam 

staramy się albo przynajmniej jest zaplanowane, nie ma pracownicy, nie ma pani Kierownik 

Referatu, ale wiem, że te czynności... równania i podsypania są w dalszym ciągu. Między innymi 

tam na Kolonii, tam nie wiem, jak to nazwą, tę Kolonię... Maniewo, żeby to zrobić. W najbliższym 

czasie. Jeżeli nie zostało zrobione to na dniach powinno być to zrobione. Tak że... obserwujemy. 

No to to tak... duża gmina, dużo potrzeb, dużo dróg. Tak jak na każdej sesji informuję, że robimy 

to, to tamto, gdzieś tam podsypiemy, tu równamy, to wszystko właśnie są koszty, a te koszty 

trzeba rachować, bo koniec roku się zbliża, żeby nie przekroczyć pewnych planów i żeby nie 

naruszyć pewnych no zasad finansowych. 

[01:51:40] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa... Proszę bardzo, pan Radny 

Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Panie Wójcie, Wysoka Rado, dwie sprawy. Pierwsza sprawa to żeby 

podrównać drogę do Kolonii Mieleszki, bo ciężko już tam dojechać do Kolonii Mieleszki. A druga 

sprawa, po ostatnich wydarzeniach w miejscowości Widły, tak z kilkoma kierowcami się 

naradzaliśmy, może by zwrócić się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o 

ustawienie znaku stop od wyjazdu z Żedni. I ja ostatnio w Gołdapi zaobserwowałem też przy 

wyjeździe na obwodnicę naklejone takie paski czerwone, które no... których nie da się szybko 

jechać, trzeba zwolnić. Bo już tam wypadków w tych Widłach było. I chyba trzeba by było się 

przyjrzeć. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Mamy do czynienia z dwoma kategoriami dróg, droga krajowa i 

droga wojewódzka. Zdarzeń sporo, czasami dzień po dniu, tak jak widzimy, możemy 

zaobserwować zdarzenia. Natomiast są różne opinie na temat tego powodu, z jakich powodów te 

zdarzenia powstają. Między innymi dlatego, że po drodze krajowej jeżdżą samochody ze 

znacznym przekroczeniem prędkości. I na przykład jak wyjeżdża... No to ja nie mogę tłumaczyć 

za kogoś, ale takie opinie są wyrażane, że jeżeli wyjeżdżasz tutaj z tej podporządkowanej drogi i 

widzisz tam daleko niby, że jeszcze zdążysz, ale jak sto czterdzieści na liczniku to ta prędkość 

szybciej jest zdobywana i... No ale to, tak ja mówię, ja nikogo nie tłumaczę. Trzeba coś zrobić w 
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tym zakresie, tak jak mówimy, czy znak stop to nie wiem, czy jest takie możliwe, bo jaki powód do 

znaku stop? Jest uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu i to jest ten znak, który załatwia 

sprawę. Natomiast te ostrzeżenia o wypadkach, bo to właśnie te czerwone paski oznaczają, że 

dużo zdarzeń, dużo wypadków, dużo kolizji. A więc to moim zdaniem jest bardziej takie... 

potrzebne i moim zdaniem tutaj na... trzeba się zastanowić, czy to na drodze krajowej czy to na 

drodze tej wojewódzkiej no. No wojewódzkiej, tak, tak. Bo droga krajowa na prawie. No jedzie 

kierowca... O wojewódzką? Dobrze, dobrze. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Popławska Dorota. 

- Radna Dorota Popławska: Szanowny panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, ja bym 

chciała prosić o podsypanie i wyrównanie tej części ulicy Michałowskiej, od cmentarza 

prawosławnego w lewo uliczka. Tam mieszkańcy sami ją naprawiają i proszę o to, zanim 

oczywiście zostanie utwardzona, o co wnioskowałam. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To, to, to... Dlaczego... To jest ulica Michałowska, tak, też? Znaczy 

tu, patrzę, dzielni mieszkańcy na tej uliczce wykonują te czynności. Czasami nie wypada im w 

paradę wchodzić... 

- Radna Dorota Popławska: Nie, no ale chyba nie powinni wykonywać tej czynności, panie Wójcie 

no. Ja bardzo proszę o podsypanie i wyrównanie. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak jest. Wniosek słuszny, trzeba obserwować i w ślad za tym 

reagować. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy... Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni, ja wracając 

do wniosku pana Radnego na temat drogi naszej krajowej, jest jeszcze taki wniosek i tu bardzo 

dużo słyszę o rowerzystach na tej drodze. Szczególnie sobota i niedziela. To przy takim ruchu 

stwarza ogromne, a wręcz gigantyczne zatory i kolejki. Jest bardzo, ale to bardzo niebezpieczne. I 

tutaj jest wniosek także... ludzi, z którymi się spotykałem, mówią, żeby po prostu ci rowerzyści no 

niestety tędy nie jeździli. Udali się na przykład na trasy do Supraśla, bo przy takim ruchu ścieżki 

rowerowe są... Przy takim ruchu jak teraz, jedyne przejście otwarte w województwie białostockim 

jest to przynajmniej niebezpieczne, a koliduje także z płynnością ruchu. Dziękuje. 

[01:56:03] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, moim zdaniem, tak na 

szybko interpretując kwestie związane, czy mogą czy nie mogą rowerzyści, to raczej mogą. Droga 

jest po to, żeby po niej jeździć. Kiedyś nie było ścieżek rowerowych i jeździli, niezależnie od tego, 

jaki ruch, jaka sytuacja. Ja tylko chciałem poinformować, że co najmniej dwukrotnie, po 

rozmowach z panem dyrektorem Generalnych Dróg Krajowych, doszliśmy do wniosku, że ta 

droga spełnia warunki i wymogi do tego, żeby utworzyć tam... no nazwijmy to, to się nazywa, ciąg 

pieszo-rowerowy. CPR, nie? I taki wniosek do pana Ministra Infrastruktury, do pana bodajże 
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Adamczyka, został wysłany, został skierowany z pozytywnym... z akceptacją, tak jakby, pana 

dyrektora Generalnych Dróg Krajowych, który też jest, jak to się mówi... Dyrekcja Dróg Krajowych 

podlega częściowo, jak to się mówi, pod wojewodę, ale również i pod ministra i tutaj taką opinię 

zawarł jako ten, który widzi potrzebę, tak? I tutaj ten wniosek, na ten wniosek akurat do tej pory 

jeszcze żadnej odpowiedzi nie otrzymałem. Czy otrzymam? Być może kolejny monit w tej spraw ie 

albo przynajmniej dowiedzieć się z jakiego powodu albo jakie są problemy, czy są możliwości 

planowania takiego, takiej ścieżki, czy są, to jeszcze raz po prostu napiszemy, bo dzwonić to nie 

dodzwoni się do ministra, tak? Raczej. Tak że tutaj spróbujemy raz napisać jeszcze wniosek i 

może tym razem się uda. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, ogólnie to chciałabym podziękować 

na początku za podsypanie drogi w Królowym Stojle, ale... z kolei mam pytanie, czym ona jest 

podsypywana, że nie ma efektu? To są wydane pieniądze gminne jakby i tutaj pani Sołtys no 

mówi, że... no że... po prostu jest piasek wsypany. Czy ktoś to jakoś tam sprawdza? Nie wiem jak. 

Bo żwir, jeżeli się zamawia żwir no to ja rozumiem, żwir jakiejś jakości, tak, na drogę. Bo jeżeli 

sypiemy i to nie daje efektu no to tak szkoda pieniędzy naszych. I czy jakoś można, żeby... Nie 

wiem, na przyszłość no, ten żwir na drogi no to musi być jakiś konkretny żwir. No bo to tak jakby 

rozsypane i jak pani Sołtys twierdzi, że było ciężko po deszczu ogólnie wjechać, bo była wielka, 

wielka maź no. Tak że panie Wójcie... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja to... trudno mi ocenić. Ja jak nie widzę to 

mogę ocenić w ten sposób, nie? Trzeba będzie się wybrać z pracownikiem, zobaczyć, czy 

rzeczywiście ten żwir jest jakiś... tego rodzaju, że w ogóle się nie nadaje. Bo czasami niektórzy 

mówią, o, żeby był trochę zagliniony, nie? Zagliniony żwir spełnia tę sytuację, że no z jednej 

strony pozytywną, drugą negatywną, bo jak kałuża stoi, jak nie ma... no ziemia, grunt jest taki 

piaszczysty to idzie woda... Natomiast jeżeli jest żwir zagliniony to ona nie przepuszcza tak tej 

wody, tak? Tak że to są plusy i minusy i tutaj czasami trudno jest dopasować do warunków danej 

drogi, tak jak powiedziałem, drogi polne czy tam nazwijmy to dojazdowe mają to do siebie, że one 

są szutrowe. W sposób mniejszy czy większy podsypany żwirem lepszym czy gorszym, bo to 

wiadomo, to podsypuje się przez lata. Tak jak w przypadku Królowego Stojła to było takie miejsce, 

pamiętam, że tam sypaliśmy... co miesiąc czasami. Albo, albo może... żeby tutaj pani Sołtys nie 

zareagowała, chodzi o to, że często i znowu zaraz powstawała kałuża, tak? Czyli gdzieś to 

wszystko szło w ten. Tak że czasami samo podsypanie nic nie daje. Trzeba wybrać grunt, tak? I 

zagęścić tak tymi, tym kruszywem, tak jak mówimy, twardszym, lepszym i później dopiero być 

może te zasypanie nawet tego gorszego żwiru da efekt. Tak że no trzeba ocenić sytuację, tak jak 

mówimy cały czas no. Gdy dojdziemy do momentu takiego, że utwardzenie będzie prawie 

wszędzie, w tym do Królowego Stojła, to nie będziemy mieć problemu, a póki co to takie, mówię, 

doraźne wożenie to nigdy nie będzie ocenione... dowożenie żwiru, niesypanie gruntowne, bo na 

przykład no tak jak parę dróg tych podsypaliśmy teraz, nawet w porozumieniu z nadleśnictwem, to 

ja podejrzewam, że to da efekt taki. Nie wcześniej czy później, wyników konkretnych... Pan Radny 
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Eugeniusz na pewno powie, że jest chociaż ciutkę lepiej. Na pewno nie pogani za to, że zostało... 

pan Sołtys, przepraszam. Tak że... Tak że ja myślę, że no tu dojdziemy do wniosku, że... albo do 

takich środków posiadania, które pozwolą nam na, na... albo wspólnie właśnie może zaplanować 

z Lasami, żeby tę drogę ująć w planach do żwirowania. No tak jak pani mówi, tutaj oceniając 

odpowiednio czy nawet wybierając tu na jakimś odcinku te grunty, które się nie nadają do, do... na 

drogę, tak? 

[02:01:40] 

- Radna Anna Petelska: Bardzo proszę panie Wójcie wziąć pod uwagę. Tam jest taki kawałek 

nieduży, ale wiemy, że on jest, który no cały czas jest największym problemem, tak jakby. Tam 

wyprofilowanie miało być... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Musimy się wybrać i ocenić wspólnie, pani Radna. 

- Radna Anna Petelska: W sumie byliśmy tam i widzieliśmy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No i nie było, nie było takiego wniosku. 

- Radna Anna Petelska: To ponawiam wniosek teraz panie Wójcie. I na pewno się przejedziemy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że osiemnasty punkt dzisiejszych obrad został 

wyczerpany. Przystępujemy do dziewiętnastego punktu dzisiejszych obrad – wolne wnioski i 

informacje. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Znaczy ja może wykorzystam, w tej chwili 

poproszę pana Sekretarza, żeby (nieczytelne) [02:02:33], żeby poprosić Państwa Sołtysów, 

przede wszystkim, ale również Radnych, żeby w jak najskuteczniejszy sposób obwieścić wśród 

mieszkańców... O, przepraszam, żeby szanowni Państwo podjąć kroki, jak najbardziej skuteczne, 

żeby poinformować mieszkańców w poszczególnych miejscowościach w naszej gminie, żeby 

poprzez powieszenie plakatów, które przygotowaliśmy, na tablicach ogłoszeń, ale także dotarcie 

do mieszkańców w kontakcie. Bo to mówię, to nie wszystkich dotyczy. My mamy teraz zadanie, 

żeby pozbierać jak największą ilość... Może tak, pozbierać dane dotyczące osób 

zainteresowanych w naszej gminie tym opałem... zakupem węgla w cenie preferencyjnej. I teraz 

tak. Czas jest krótki na złożenie zapotrzebowania, bo wtedy jeżeli już będzie możliwe to wszystko, 

jak to się mówi, poszczególne podejmowanie kroków, o których zaraz powie Sekretarz to trzeba 

będzie wnioski składać i te czynności dalsze wykonywać. Tak że ja poproszę pana Sekretarza, 

żeby tutaj pan poinformował o szczegółach pewnych, które jeszcze trzeba znać, żeby... 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: Proszę Państwa, przekażemy Państwu dzisiaj już na koniec 

taki pakiet. Będzie to plakat i... z informacją w sprawie tego preferencyjnego zakupu węgla oraz 

po kilka egzemplarzy takich... zgłoszeń o zapotrzebowanie. Już mówię, o co chodzi. Proszę 

Państwa, w tej chwili dobiega końca procedura podjęcia ustawy... uchwalenia ustawy o zakupie 

preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Zgodnie z tymi założeniami, cały czas 
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jeszcze bazujemy na projekcie. Sądzę, że w najbliższych kilku dniach ta ustawa ostatecznie 

zostanie uchwalona. W tej chwili po rozpatrzeniu przez Senat i zgłoszeniu przez Senat swoich 

uwag, Sejm będzie ostatecznie rozstrzygał i kierował sprawę... ustawę do podpisu do pana 

Prezydenta. Proszę Państwa, zgodnie z tą ustawą jest założenie takie, że osoby, które... którym 

przysługuje dodatek węglowy będą miały prawo zakupić węgiel po preferencyjnej cenie, to jest za 

nie więcej niż dwa tysiące złotych brutto za tonę. 

[02:05:15] 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: (kontynuując) Zorganizowanie takiej sprzedaży tutaj będzie 

brała na siebie gmina. I żebyśmy mogli, proszę Państwa, zacząć szacować, o jakiej skali tutaj 

będziemy mówili, prośba jest, myśmy tę informację zamieścili na stronie internetowej gminy, 

poprosiliśmy o zamieszczenie tego na Facebooku, który prowadzi GCK. Zamieściliśmy takie 

zapotrzebowanie, z prośbą, żeby wszystkie osoby, które są zainteresowane, wypełniły taki, takie 

zgłoszenie i złożyły do Urzędu Gminy. Dlatego też będziemy prosili Państwa, żebyście z jednej 

strony wywiesili informację na tablicy ogłoszeń u siebie w sołectwie, a niezależnie od tego 

poinformowali mieszkańców o takiej możliwości. Proszę Państwa, to będzie tylko na razie... 

prosimy o zgłaszanie zapotrzebowania. Chcielibyśmy rozpoznać, z iloma osobami będziemy tutaj 

mieli do czynienia, chętnymi do ewentualnego zakupu węgla. Z chwilą, kiedy zostanie już podjęta 

ustawa i zostanie ona opublikowana, my wtedy poinformujemy Państwa, że osoby 

zainteresowane będą zobligowane do złożenia już ostatecznego wniosku z podaniem tam 

wszystkich danych, jakie są wymagane i złożeniem pewnych oświadczeń. I na tej podstawie, 

proszę Państwa, my będziemy starali się pozyskać ten węgiel, z tym że jesteśmy w tej chwili w 

takiej sytuacji, ze ustawa mówi, że ten minister dopiero wskaże, skąd my będziemy mogli ten 

węgiel pobierać. Na razie nie wiemy nic. Nie wiemy skąd, na jakich zasadach. Jak będziemy 

wiedzieli skąd, będziemy rozważali na jakich zasadach to można pozyskać. I proszę Państwa 

zasada będzie taka, że ten węgiel, ta osoba, która złoży wniosek i on zostanie tam pozytywnie 

zweryfikowany, ta osoba będzie mogła kupić... tam jest podzielenie, założenie, że będzie ono 

dzielone w transzach, do końca grudnia pewną partię, wspomina się do półtorej tony, a po... 

trzydziestym pierwszym, od nowego roku następna będzie transza. I tak jak mówiłem, za ten 

węgiel osoba ta nie będzie płaciła więcej, niż dwa tysiące złotych brutto. Z tym, że koszt dowozu z 

tego punktu, z którego będzie odbierała ta osoba do siebie do domu, to już te koszty przewozu 

będzie ponosił kupujący. Tyle na ten moment, w sytuacji, kiedy jeszcze nie mamy ostatecznie 

ustawy... w ostatecznym kształcie opublikowanej, zakończonego procesu legislacyjnego. 

Będziemy prosili Państwa, żebyście poinformowali swoich mieszkańców o tym, żeby zaglądali na 

stronę internetową Urzędu Gminy, jak również ewentualnie kontaktowali się, dopytywali się, ale 

wszystko będziemy sukcesywnie Państwa informowali. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Proszę, proszę zwrócić uwagę na termin składania 

zapotrzebowania. Do trzeciego listopada. 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: Tak, do trzeciego listopada prośba, chętni, którzy byliby 

zainteresowani proszeni są o złożenie tego zgłoszenia do Urzędu Gminy. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są pytania? Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Panie Sekretarzu... Działa? Działa. Ja tylko wspomnę, zapytam się o ten 

termin. Do trzeciego? To mamy... dzisiejszego dnia nie liczę, trzydziestego pierwszego chyba 

gmina... Pracuje? Pracuje, to tylko trzy dni, to nie dużo. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: To ja tutaj wyręczę kolegę i powiem, że ten termin jest 

podyktowany... tym, że terminy, które przewidziane są w projekcie ustawy na razie są bardzo 

krótkie. Po podpisaniu przez Prezydenta, opublikowaniu gmina w ciągu trzech dni ma zamieścić n 

stronie internetowej informację o tym, że przystępuje do... do... sprzedaży węgla dla swoich 

mieszkańców. Stąd też te terminy są naprawdę wyśrubowane i stąd prośba do Państwa, żeby jak 

najwięcej osób poinformować, że taka możliwość będzie istniała. Stąd. To nie jest nasz wymysł, 

że do trzeciego. Po prostu nie znamy dnia ani godziny, kiedy czynności zgodnie z ustawą, która 

jeszcze jest procedowana, będziemy musieli podjąć. 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: Jeszcze jedno. To jest tylko, proszę Państwa, zgłoszenie 

zapotrzebowania, czyli swego rodzaju sondaż. Natomiast z chwilą, kiedy wejdzie ustawa w życie 

to będzie, zgodnie z ustawą, określony wzór wniosku i dopiero osoby zainteresowane będą 

zobowiązane, pomimo że złożą takie... zapotrzebowanie. Niezależnie od tego, będą zobowiązane 

złożyć wniosek. Wypełnić tam dodatkowe informacje typu co, ile by chciała, z oświadczeniami, czy 

wcześniej już nie nabyła. Nie chcę teraz Państwu tu mącić w głowie. W każdym razie to 

zapotrzebowanie, o które prosimy, żeby do trzeciego listopada złożyć, jest nam niezbędne, żeby 

się zorientować, o jakiej skali w ogóle będziemy mówili. Natomiast następnym krokiem będzie, z 

chwilą wejścia w życie ustawy, już ostateczne składanie wniosków przez zainteresowanych. I na 

tej podstawie będziemy dopiero dokonywali zakupów i całą tę procedurę uruchamiali. 

[02:11:38] 

- Radna Alina Gościk: Czyli... Mogę? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę. 

- Radna Monika Ratyńska: Czyli jeżeli ktoś teraz nie zgłosi się, a później będzie miał, będzie 

zainteresowany, jak najbardziej wniosek będzie przyjęty. 

- Sekretarza Gminy Roman Łoziński: Tak. Proszę rozróżnić zapotrzebowanie, czyli ten sondaż, o 

co... żebyśmy wiedzieli mniej więcej, jaka jest skala problemu. A to nie wyklucza absolutnie, jak 

ktoś nie złoży, że już nie może później. Odrębną sprawą są wnioski, które dopiero będą podstawą 

faktycznie do... zakupu węgla po preferencyjnych cenach. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja oczywiście jeszcze uzupełnię wypowiedź pana Sekretarza, 

dlatego że tak, jedną stroną jest relacja gmina a człowiek, który będzie chciał kupić ten węgiel. A z 

drugiej strony są czynności, które gmina będzie musiała niezwłocznie podjąć po tych trzech 

dniach, kiedy ogłosi. Będzie musiała zawrzeć umowę z tak zwanym podmiotem wprowadzającym 

węgiel, który będzie wyznaczony przez rozporządzenie, które ma się dopiero opublikować, jak 
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ustawa będzie. Więc zawierając już umowę z tym podmiotem wprowadzającym musimy 

konkretnie wiedzieć, ile, ile tego węgla będziemy chcieli kupić. Tym bardziej, że kupujemy za 

pieniądze gminne. Nikt nie daje na to dotacji. Kupujemy za pieniądze gminne i dopiero po zakupie 

mamy zwrot, zwrot kosztów. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Wydamy pieniądze, a później nikt nie zechce zabrać i nie będziemy 

wiedzieli, co robić z tym węglem. Tak że tu musi być wszystko wyrachowane i te dane muszą być 

w miarę precyzyjne. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: A co z tymi, którzy deklarowali, że palą węglem, a 

teraz nie zgłoszą się? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No to może mają węgla na pięć lat i palą. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: W ogóle nie palili węglem, haha. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Dodatek węglowy nie zobowiązuje... uzyskanie dodatku 

węglowego nie zobowiązuje do zakupu węgla po cenach preferencyjnych, bo być może ktoś już 

ten węgiel kupił. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jeszcze chciałam zapytać, jakie 

to będą rodzaje węgla? Czy to będzie... Bo słyszałam, że eko groszku ma nie być, a to jakby jest 

najbardziej pożądany eko groszek w tym wszystkim. 

[02:13:58] 

(brak dźwięku) 

[02:14:09] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę, Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Ja tylko chciałem dodać właśnie, bo gmina wyda pieniądze, kupi węgiel słabej 

jakości i tak... możemy z tym węglem mieć problem później. Nie będzie zbytu na ten węgiel. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dobra. Kończymy, tak, już dyskusję na ten temat. 

Wysoka Rado, w dniu dzisiejszym wpłynęło na moje ręce pismo, które pozwolę sobie odczytać. 

Bobrowniki, dnia dwudziestego ósmego października dwa tysiące dwudziestego drugiego roku, 

Przewodniczący Rady Gminy Gródek, Chodkiewiczów 2, 16-040 Gródek. Dotyczy nadania imienia 

placówce Straży Granicznej. Szanowny panie Przewodniczący, na podstawie obwieszczenia 

Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia czternastego maja dwa tysiące osiemnastego 

roku, Dziennik Ustaw dwa tysiące osiemnastego roku, pozycja tysiąc sto trzydzieści dwa, w 

sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych z dnia 

trzeciego września tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego szóstego roku w sprawie określenia 

wzoru i trybu nadania sztandaru jednostkom organizacyjnym Straży Granicznej oraz trybu nadania 
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tym jednostkom imion, w nawiasie, (rozdział czwarty, paragraf trzynasty, ustęp pierwszy i ustęp 

drugi, punkt drugi wyżej wymienionego rozporządzenia) zwracam się do Rady Gminy z uprzejmą 

prośbą o akceptację inicjatywy dotyczącej nadania imienia Powstańców Styczniowych placówce 

Straży Granicznej, kategoria jeden w Bobrownikach, Podlaskiego Oddziału Straży Granicznej 

imienia Generała Dywizji Henryka Minkiewicza z siedzibą w Białymstoku. Pomysł funkcjonariuszy 

narodził się przy zmianie kategorii placówki oraz z myślą uczczenia największego powstania 

narodowego, powstania styczniowego, które na obecnych terenach województwa podlaskiego, 

między innymi w gminie Gródek, trwało bardzo długo. Mieszkańcy pobliskich wsi uczestniczyli w 

działaniach partyzanckich. W rejonie służbowej odpowiedzialności placówki Straży Granicznej w 

Bobrownikach dochodziło do krwawych bitew i potyczek między oddziałami powstańczymi a 

regularnymi wojskami carskimi, to jest w Piereciosach pod Waliłami. Dziś możemy dostrzec liczne 

pomniki, między innymi pomnik Konstantego, Kostusiaka, Linowskiego upamiętniające także sto 

pięćdziesiątą rocznicę wybuchu powstania styczniowego oraz nieznane groby bohaterów tamtych 

czasów małych ojczyzn. W związku z powyższym uprzejmie proszę o poparcie przedmiotowego 

przedsięwzięcia. Z wyrazami szacunku, Komendant placówki Straży Granicznej w Bobrownikach, 

podpułkownik Straży Granicznej Grzegorz Krawiel. Wysoka Rado, i tutaj... pozwolę sobie 

przedstawić stanowisko Rady. Myślę, że będzie to stanowisko wszystkich Radnych. To zostało 

takie przygotowane. I odczytam również to stanowisko. Stanowisko Rady Gminy Gródek z dnia 

dwudziestego ósmego października dwa tysiące dwudziestego drugiego roku w sprawie nadania 

placówce Straży Granicznej w Bobrownikach imienia Powstańców Styczniowych. Rada Gminy 

Gródek popiera wniosek Komendanta placówki Straży Granicznej w Bobrownikach w sprawie 

nadania placówce imienia Powstańców Styczniowych. W ocenie Rady Gminy Gródek realizacja 

wniosku byłaby formą uczczenia pamięci bohaterów powstania styczniowego, w tym uczestników 

bitwy w Piereciosach pod Waliłami oraz powstańców biorących udział w potyczkach z regularnym 

wojskiem carskim na terenie gminy Gródek. Nadanie placówce Straży Granicznej w Bobrownikach 

imienia Powstańców Styczniowych nie tylko wyróżniałoby placówkę, ale również przypominałoby 

wszystkim przekraczającym granicę o powstaniu styczniowym. Rada Gminy Gródek wyraża 

przekonanie, że realizacja wniosku przyczyniłaby się nie tylko do zainteresowania historią 

powstania, ale również historią gminy Gródek, a tym samym do jej promocji zarówno w kraju, jak i 

za granicą. Czy to stanowisko Wysoka Rada popiera? Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za przedstawionym stanowiskiem Rady Gminy? Proszę podnieść rękę, bez 

naciskania przycisku. Dziękuję. Kto jest przeciw? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada Gminy Gródek podjęła stanowisko w sprawie nadania placówce Straży 

Granicznej w Bobrownikach imienia Powstańców Styczniowych. Skoro... skoro jestem przy 

głosie... Wysoka Rado, w dniu dzisiejszym wpłynęło na moje ręce zaproszenie od pani dyrektor 

szkoły podstawowej i pozwolę sobie odczytać. To zaprasza się wszystkich Radnych na to. 

[02:19:54] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Dyrektor szkoły podstawowej imienia 

Partyzantów Braci Chrzanowskich w Gródku serdecznie zaprasza na uroczysty apel z okazji 
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święta szkoły „Dla niepodległej”, który odbędzie się ósmego listopada o godzinie dziesiątej, w 

dużej sali gimnastycznej. W programie wystąpienie dyrektora szkoły i zaproszonych gości, krótka 

część artystyczna, otwarcie wystawy z okazji stulecia szkoły, spotkanie przy kawie. Podpisała 

dyrektor szkoły podstawowej, magister Anna Grycuk. Tak że wszystkich Państwa Radnych 

zapraszam. Ósmy listopada, godzina dziesiąta, duża sala gimnastyczna. I jeszcze mam taką 

sprawę. Panie Wójcie, to może zasięgnę kompetentnej osoby, chodzi mi o przejazd kolejowy tu... 

drogi krajowej. Z Zarzeczańską, tak? Tam już można misę olejową pobić, chociaż tam jest zakaz 

przekraczania prędkości, tam pewnej, ale czy dałoby się tam ten przejazd naprawić? 

- Radny Grzegorz Borkowski: To może ja wyjaśnię, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie 

Wójcie, przejazd kategorii „d” rzeczywiście w ciągu drogi powiatowej w kierunku drogi krajowej 

sześćdziesiąt pięć na linii nieczynnej. Rzeczywiście stan tego przejazdu jest niezadowalający. Ja 

myślę, że biorąc pod uwagę wzorową wręcz współpracę gminy z Zarządcą Infrastruktury 

Kolejowej, pan Wójt niech wystąpi do Zakładu Linii Kolejowych o naprawdę tego przejazdu. 

Oczywiście trzeba znaleźć środki, zaplanować w budżecie. No i... postaramy się to naprawić. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Prosimy pana Grzegorza. Czy ktoś z Państwa chce 

zabrać głos? Proszę bardzo, pani dyrektor GCK, Magdalena Łotysz. 

- Magdalena Łotysz: Dziękuję za udzielenie głosu. Szanowni Państwo, serdecznie zapraszamy w 

najbliższą niedzielę, trzydziestego października na „Jesień Bardów”, koncert, który powraca po 

latach. Odbędzie się on o godzinie piętnastej w sali widowiskowej Domu Kultury. Wystąpi między 

innymi Todar Vajciuskievic. Zapraszam również na uroczyste obchody Dnia Niepodległości, dnia 

jedenastego listopada, o godzinie jedenastej trzydzieści odbędzie się wyjście spod orlika, przy 

szkole podstawowej. Następnie złożenie wieńców, odśpiewanie hymnu. Też w ramach akcji 

„Niepodległa – do hymnu”, a następnie udamy się do Domu Kultury na akademię przygotowaną 

przez przedszkole samorządowe, szkołę podstawową oraz grupy działające przy Domu Kultury. I 

także będzie miała miejsce taka miła uroczystość, ponieważ odbędzie się też podsumowanie 

projektu „Inicjatywy lokalne mieszkańców gminy Gródek”. Jak Państwo wiecie, odbyło się siedem 

różnych inicjatyw. Chcemy wraz z panem Wójtem podziękować oficjalnie dla inicjatorów. Było to 

bardzo wiele osób, które wzięły udział w projekcie. Chodzi mi o osoby składające wniosek, a osób, 

które skorzystały już bezpośrednio z projektu jest bardzo, bardzo dużo, więc taka uroczystość 

będzie miała miejsce i serdecznie zapraszam. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy za zaproszenie. Na pewno wszyscy Radni 

skorzystają. I Sołtysi, oczywiście, wszyscy. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w tym punkcie? 

Proszę bardzo, pan Sołtys z Radunina. 

[02:23:27] 

(brak dźwięku) 

[02:23:44] 
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- Sołtys Janusz Warpechowski: zależy od wieku. I tu jest napisane, dorośli do lat sześćdziesięciu. A 

co z dorosłymi powyżej lat sześćdziesięciu? Czy oni są wliczeni w tak zwane straty zamierzone? 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Mogę odpowiedzieć, chociaż nie jestem lekarze, ale tak jak tutaj 

oficjalnie Ministerstwo przygotowało te ulotki, jest opinia lekarzy, że powyżej sześćdziesięciu lat 

nie jest wskazane. Poza tym też zwracamy się do wszystkich mieszkańców, którzy mają problemy 

zdrowotne, jakieś przewlekłe choroby, żeby no skonsultowały przyjmowanie tego jodku potasu z 

lekarzem rodzinnym, bo w momencie, kiedy będzie ogłoszony alarm, nie będzie czasu na to, żeby 

lekarz mógł skonsultować, czy ten, te tabletki komuś nie zaszkodzą. Bo tak jak jest napisane w 

ulotce, one pomagają, ale też mogą zaszkodzić. 

- Sołtys Janusz Warpechowski: Rozumiem, dziękuję. I jeszcze mam jedno pytanie, w związku z tą 

sytuacją, która chyba jest traktowana jako poważna, skoro we wszystkich jednostkach Straży 

Pożarnej są te tabletki. Jak... Czy w ogóle i w jaki sposób przewidziana jest ochrona ludności w 

naszej gminie i jeżeli coś takiego jest to jaka tu jest rola sołectw? 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: To dawkowanie tych tabletek to... te tabletki są nie tylko dostępne 

w miejskich Strażach Pożarnych, ale również w gminie. Nasza gmina też otrzymała, otrzymała te 

tabletki. One są zabezpieczone. Są wyznaczone dwa punkty wydawania tabletek w razie czego. 

W szkole podstawowej w Gródku i w budynku szkoły w Załukach. Tak jak poinformował pan 

wojewoda, tabletki będą wydawane wszystkim chętnym i nie musi to... się zgłaszać cała rodzina 

załóżmy, może przyjść jedna osoba, jedna osoba i... pobrać dla wszystkich domowników te 

tabletki. Natomiast jeśli chodzi tutaj o te zabezpieczenie, rozumiem, schrony i inne zabezpieczenia 

to nie mamy takiej wiedzy na ten temat. Biorąc pod uwagę... to, że z reguły są atakowane jakieś 

punkty strategiczne to mamy nadzieję, że nasza gmina jest gdzieś tam na uboczu. Nie mamy 

takiej wiedzy jeszcze. Chyba że pan Wójt jako Szef Obrony Cywilnej tutaj może jeszcze coś 

dodać. 

[02:26:43] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy, szanowni Państwo, są plany oczywiście organizowane na 

wypadek tego rodzaju problemów, jakichś zagrożeń. Natomiast te plany odnoszą się do takich 

podstawowych działań i warunków, które posiadamy, czyli zabezpieczenie miejsc. Natomiast jeśli 

chodzi w tym przypadku o schrony to takich typowych miejsc... oznaczenie jako schron nie mamy. 

Oczywiście to może być na przykład, na dzień dzisiejszy, tak, można traktować, że w warunkach... 

podziemia szkoły, tam jest takie podziemie szkoły, które, które nie wiem, jak teraz, ale wcześniej 

dawało możliwość wyjść przez dwa... jak to się mówi, no z dwóch stron. Bo to nie sztuka się 

zakneblować, jak to się mówi, drzwiami tymi jedynymi i tam jeszcze bardziej to zagraża, zagraża, 

jak to się mówi, życiu, tak, lub zdrowiu. Natomiast szanowni Państwo, ja myślę, że ten temat 

trzeba zostawić na odrębny, na odrębny taki... na odrębne spotkanie, żeby w kwestiach 

dotyczących możliwych danych, które możemy przedstawić Państwu, żeby po prostu zapoznać 

się. Jeżeli jesteśmy zainteresowani nawet na sesję Rady Gminy. Czyli tutaj myślę, że na kolejne 
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spotkani Rady Gminy możemy takie podstawowe dane odnośnie przygoto... odnośnie 

zabezpieczenia naszej gminy na wypadek wojny przedstawić no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Nie widzę. Dziewiętnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. Dwudziesty 

punkt dzisiejszej sesji obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy 

Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści protokołu. 

Proponuję więc przegłosować przyjęcie protokołu obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy 

Gródek. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad trzydziestej dziewiątej sesji 

Rady Gminy Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazanie elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

przyjęciem protokołu obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się 

trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że protokół obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek został 

przyjęty. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom dzisiejszej sesji. 

Zamykam obrady czterdziestej sesji Rady Gminy Gródek. Dziękuję. 

[02:30:03] 

(koniec nagrania) 


